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Tomaszów ma plan
zagospodarowania przestrzennego
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- Z du¿ym zadowoleniem
przyjmujê tê, podkre�lam,
jednomy�ln¹ decyzjê Rady
Miejskiej. S¹dzê, ¿e niewiele
miast naszego województwa
posiada ca³y plan
zagospodarowania miast,
dlatego tym bardziej jego
uchwalenie przez Radê
Miejsk¹ jest du¿ym
wydarzeniem - podkre�la
prezydent Miros³aw
Kukliñski.

Wspania³y koncert da³a
bluesowo-rockowa grupa
�D¿em� na zakoñczenie lata w
Tomaszowie. W pi¹tek 30 wrze-
�nia na B³oniach odby³a siê im-
preza pod nazw¹ ��wiate³ko
dla Ry�ka�.



Nowa Gazeta Tomaszowska NUMER 10, pa�dziernik  2005

KIEROWNICTWO URZĘDU MIASTA  
Kukliński Mirosław   - Prezydent Miasta  ........................................ 229
Żerek Jan                  - Z-ca Prezydenta   ......................................... 229
Haraśna Grażyna     - Z-ca Prezydenta   ......................................... 229
Sekretariat                            ..........................  724 25 82,  fax 725 08 32 .. 229
Wilmański Klaudiusz  - Pełnomocnik ds. Prom. i Strategii Miasta . 233
Barbara Koścista - Skarbnik Miasta   ......................................... 207 

Wojtaszek Barbara  - Sekretarz Miasta    ........................................ 234
Wolski Artur   - Rzecznik Prezydenta Miasta ...................... 227

WYDZIAŁ ORGANIZACYJNO-PRAWNY 
Zarychta Grzegorz - Naczelnik   ................................................... 226
                      231, 302, 256
Zespół Radców Prawnych                                248, 236, 236
informacja                       .................................................... 206
BIURO RADY MIEJSKIEJ      
Kumek Tomasz  - Przewodniczący Rady Miejskiej ......   724 45 52 .....  221
Smejda Dariusz, Wendrowski Waldemar , Drozdowski Bogusław      ...  221
Smejda Bogusława  – Kierownik Biura ............ 724 45 52 .... 222, 223
WYDZIAŁ FINANSOWO-KSIĘGOWY     
Starosta Małgorzata  -Naczelnik          .......................................... 290
Z-ca Naczelnika                                         .....................................  243, 287
REFERAT BUDŻETU I NADZORU FINASOWEGO    
Szkatulska Bożena – Kierownik             ........................................... 218 
                                  202, 276
WYDZIAŁ PODATKÓW I OPŁAT       
Jurek Tomasz –  Naczelnik             ....................................... 294
                                                                     ...................................... 286, 208
kasy                                        ...................................... 205, 285
WYDZIAŁ  EWIDENCJI  LUDNOŚCI I  SPRAW OBYWATELSKICH  

Łaska-Orman Halina - Naczelnik               ......................................... 209
Z-ca Naczelnika                                           ......................................... 216
dowody osobiste                           ......................................... 210            
                ......................................... 203
REFERAT DZIAŁALNOŚCI GOSPODARCZEJ     
Zięba Jakub - Kierownik               ......................................... 253
                                                                                           237
ewidencja działalności gospodarczej        ...................................  237, 253
REFERAT SPRAW SPOŁECZNYCH   
Michalak Krystyna – Kierownik                ......................................... 251
WYDZIAŁ ROZWOJU PRZESTRZENNEGO i GOSPODARKI 
NIERUCHOMOŚCIAMI 
Malczewski Włodzimierz - Naczelnik          ...................................... 250
Z-ca Naczelnika                                           ...................................... 244
                                                                                     245, 246, 289, 260, 247
WYDZIAŁ OBSŁUGI URZĘDU MIASTA     
Biś Henryk –Naczelnik                   ..................................... 292
                      ...................................... 225
Targowisko - Pl. Narutowicza                          ...............................   724 65 77
Kancelaria                                       ............................ 201
Informatycy                     ................................   273, 217
WYDZIAŁ EDUKACJI
Szczucińska Halina – Naczelnik                     ..................................... 272
Z-ca Naczelnika                                  ..................................... 276
                         277, 279
WYDZIAŁ ROZWOJU MIASTA I INTEGRACJI EUROPEJSKIEJ     

Tazbir Monika-Naczelnik                               ............................... 274
        275
REFERAT ZARZĄDZANIA KRYZYSOWEGO I SPRAW OBRONNYCH 

Jakubowski Leszek - Kierownik                   .................... 724 26 13 ... 269
                        ................................... 271
PEŁNOMOCNIK DS. OCHRONY INFORMACJI NIEJAWNYCH  
Grabowski Jacek                       ................................... 270
WYDZIAŁ PROMOCJI, KULTURY I SPORTU  
Mrozowicz Barbara – Naczelnik                      ................................... 249
                       .................................. 240, 255
WYDZIAŁ INFRASTRUKTURY KOMUNALNEJ I OCHRONY 
ŚRODOWISKA 
Żelazowska Emilia – Naczelnik                      ................................... 257
                                                        ...............................  262,  261
Cmentarz Komunalny ul. Dąbrowska:             ..............................  724 48 58  
REFERAT INWESTYCJI I NADZORU WŁAŚCICIELSKIEGO 
Suska Anna – Kierownik                     ...................................... 242
                       .......................   258, 259, 267
STRAŻ MIEJSKA   
Remisz Piotr - Komendant                   .................... 724 28 05 ... 263
Z-ca Komendanta                    ....................................... 265
                        ....................................... 266
Funkcjonariusze                       ..................... 724 65 06 .. 264
URZĄD STANU CYWILNEGO                   ..............................    7242279

INFORMATOR

2

ZAPRASZAMY
23.X.2005 r. godz. 15.00 - Wyjazd do

Teatru Muzycznego w Warszawie � spek-
takl pt. �Taniec Wampirów�

ca³y pa�dziernik - Pokonkursowa wysta-
wa prac fotograficznych i plastycznych pt. �Podpatruje-
my przyrodê�

 Miejsce: MOK ul. Browarna 7
20.X.2005 r. godz. 16.00 � 22.00 - Bal Seniora; Miej-

sce: ul. �w. Antoniego 55

18.X.2005 r. godz. 13.00 - Gra strategiczna
na terenie Tomaszowa  / z udzia³em m³odzie¿y
licealnej i gimnazjalnej / pt. �Pajêcza sieæ�.
Start z O.K. �TKACZ� ul. Pi³sudskiego 34

18.X.2005 r. godz. 17.00 - Spotkanie z kom-
batantami pod has³em �Alfabet konspiracji�

�  O.K. �TKACZ� ul. Pi³sudskiego 34
28.X.2005 r. godz. 18.00 - Plastyczna wystawa pokon-

kursowa pt. �Co nam zosta³o z tych lat� - Salon �Ceramiki
Parady¿� ul. Ujezdzka 23

  27.X. 2005 r. godz. 14.00 - Podsumowanie
konkursów:

- XXII Ogólnopolskiego Turnieju Jednego
Wiersza �KOBIETA� - organizator Miejska Bi-
blioteka Publiczna

- II Ogólnopolskiego Turnieju Literackiego
�PROMIEÑ NADZIEI� - organizator Stowarzyszenie Ro-
dzin, Dzieci i Osób Niepe³nosprawnych i Powiatowe Centrum
Pomocy Rodzinie. Patronat - Miejska Biblioteka Publiczna w
Tomaszowie Mazowieckim; Miejsce: sala widowiskowa
W£ÓKNIARZ ul. Mo�cickiego 6

21.X.2005 r. godz. 17.00 - Inauguracja Grand Prix nastolatków w Tenisie Sto³owym o Puchar
Piekarni � Cukierni �Krzys³aw� � sala DOK

WYSTAWY CZASOWE
  do 16.X.2005 r. - �Higie-

na naszych przodków� ze zbio-
rów Muzeum Wsi Radomskiej
w Radomiu od 21.X.2005 r. -

�Ch³opi � Literacki Nobel�
UROCZYSTE  OTWARCIA WYSTAW
  21.X.2005 r. godz. 11.00 - otwarcie wystawy i wyk³ad

�Ch³opi � Literacki Nobel� LEKCJE MUZEALNE RE-
ALIZOWANE W OPARCIU O WYSTAWY STA£E I
CZASOWE

IX/X.2005 r. - �Higiena naszych przodków�
X/XII.2005 r. - �Ch³opi � Literacki Nobel�

Dzieñ Edukacji Narodowej

Nagrody dla nauczycieli
Z okazji Dnia Edukacji Narodowej prezydent Miros³aw Kukliñski przyzna³ nagrody za osi¹gniêcia dy-

daktyczno � wychowawcze wyró¿niaj¹cym nauczycielom. Otrzymali je:

Miros³awa Tomczyk � dyrektor Gimnazjum nr 3,
Janusz Niemczyk � dyrektor Szko³y Podstawowej nr 7,
Ewa Skura � dyrektor Przedszkola nr 3,
Katarzyna Ogórek � dyrektor Przedszkola nr 14,
Jolanta Olczyk, Anita Szpunar � nauczyciele w Zespole Szkó³ nr 4,
Piotr Kaniewski � nauczyciel w Gimnazjum nr 3,
Maria Celoch � nauczyciel w Gimnazjum nr 6,
Maria �ledziñska � nauczyciel w Gimnazjum nr 7,
Krzysztof Krawczyk � nauczyciel w Szkole Podstawowej nr 7,
Wanda Pop³awska � nauczyciel w Szkole Podstawowej nr 12,
Ewa Lenarcik � nauczyciel w Szkole Podstawowej nr 13,
Miros³awa P³acheta � nauczyciel w Szkole Podstawowej nr 14,
Ma³gorzata Mokrogulska � nauczyciel w Przedszkolu nr 2,
Danuta �witkowska � nauczyciel w Przedszkolu nr 3,
Ilona Byster � nauczyciel w Przedszkolu nr 20.

Uroczyste wrêczenie nagród zaplanowano podczas miejskiej uroczysto�ci w hali Zespo³u Szkó³ nr 4, 13
pa�dziernika.
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Poprawa stanu dróg
Poprawia siê stan dróg w Tomaszo-

wie. Kilka ulic budowanych jest prak-
tycznie od zera np. ul. Przyrodnicza (na
zdjêciu). Jeszcze w tym roku kierow-
com bêdzie siê je�dziæ o wiele ³atwiej
na ulicy Wierzbowej, Bema i Lubo-
szewskiej.

Poza tym nowe nak³adki bitumiczne
pojawi³y siê ju¿ na ulicach: Bohaterów
14 Brygady, Nadrzeczna, Seweryna,
Koplina. £¹cznie 14.990 m². Wyremon-
towano takýe drogi na ulicach: S³owac-
kiego, Bohaterów Getta Warszawskie-
go (foto), Ja³owcowej i D³ugiej. Remon-

ty to wydatek 538.000
z³otych.

W przysz³ym roku
zakoñczy siê budowa
kanalizacji w ulicy
Bia³obrzeskiej. Po-
wstanie ca³kiem nowa

nawierzchnia.
Choæ nie wszyscy

mo¿emy byæ zadowo-
leni ze stanu tomaszowskich ulic, to po-
prawa jest zauwa¿alna. Rada Miejska
na wniosek prezydenta Miros³awa Ku-
kliñskiego przeznacza w bud¿ecie du¿e

�rodki na drogi. W przysz³ym roku ko-
lejne inwestycje m.in. przy ul. Podle-
�nej.

(aw)

WYBORY W TOMASZOWIE

Nowe miejsca pracy

Mieszkania dla 30 rodzin

300 osób pracowaæ bêdzie wkrótce
w tomaszowskiej fabryce greckiego
koncernu Chipita. Producent nadziewa-
nych rogalików zbudowa³ bowiem
nowy zak³ad zwiêkszaj¹c produkcjê
oraz zatrudnienie. Kilkana�cie miesiê-
cy temu fabryka zosta³a przeniesiona na
teren tomaszowskiej podstrefy £ódzkiej
Specjalnej Strefy Ekonomicznej. Na 5,5
ha powsta³ nowoczesny zak³ad � pod-
kre�la dyrektor generalny Chipita Po-
land Thomas Lianos: -  W Tomaszowie
Mazowieckim produkujemy g³ówny
produkt Chipity rogaliki CROISSANT
w dwóch rodzajach midi i mini. W ko-
lejnych miesi¹cach uruchamiamy now¹
liniê produkcji s³onych paluszków. W
odniesieniu do rogalików to produkt dla
innego segmentu odbiorców.

Prezes £ódzkiej Specjalnej Strefy
Ekonomicznej Andrzej O�niecki pod-
kre�la, ¿e w Tomaszowie powstaje za-
k³ad z kolejnej wa¿nej bran¿y. � Jest to
trzeci zak³ad uruchomiony w podstre-
fie Tomaszów. Cieszê siê, dlatego, ¿e jest

to druga bran¿a, poza wiod¹c¹ � pro-
dukcj¹ p³ytek ceramicznych. S¹dzê, ¿e
uruchomienie kolejnych linii spowodu-
je, ¿e pojawi¹ siê kolejni podwykonaw-
cy, którzy bêd¹ wspó³pracowali z Chi-
pit¹ i to z kolei da kolejn¹ szansê, ¿eby
ten wynik zwi¹zany z powiêkszeniem za-
trudnienia, zwiêkszaæ. Podobn¹ opiniê
wyra¿a prezydent Miros³aw Kukliñski:
- Wiadomo, ¿e Tomaszów  zawsze bo-
ryka³ siê z du¿ym bezrobociem a nowe
miejsca pracy to dla nas rzecz najistot-
niejsza. Ponadto warto podkre�liæ fakt,
¿e technologia stosowana w tym zak³a-
dzie pozwala na zatrudnienie sporej li-
czy osób.

W³a�ciciele Chippity zwracaj¹ uwa-
gê na dobr¹ wspó³pracê z w³adzami
miasta oraz z £ódzk¹ Specjaln¹ Stref¹
Ekonomiczn¹. Tak¿e prezydent Miro-
s³aw Kukliñski podkre�laj¹c, ¿e  dotych-
czasowa wspó³praca uk³ada siê dosko-
nale  wrêczy³ dyrektorowi Lianosowi
list gratulacyjny z podziêkowaniami.

(aw)

KrótkoKrótkoKrótkoKrótkoKrótko
· 10 tysiêcy euro nagrody otrzy-

mali uczniowie Zespo³u Szkó³ Po-
nadgimnazjalnych nr 2 w Tomaszo-
wie za opracowanie Projektu Phare
2002 dotycz¹cego promocji zatrud-
nienia i rozwoju zasobów ludzkich.

· Nadal nie rozstrzygniêta pozo-
sta³a sprawa O�rodka Zdrowia w
Bia³obrzegach. Podczas ostatniej se-
sji Rady Powiatu Tomaszowskiego
nie podjêto uchwa³y o wydzier¿awie-
niu o�rodka lekarzowi na 10 lat bez
og³aszania przetargu. 9 radnych by³o
za, tyle samo przeciw, 6 osób wstrzy-
ma³o siê od g³osu.

· PKP planuje zamieniæ �Rey-
monta� na �Pilicê�. Bêdzie to bez-
po�redni poci¹g z Tomaszowa do
Krakowa. Wyjazd zaplanowano na
godzinê 6.00, do grodu Kraka �Pili-
ca� ma dotrzeæ o 9.25.

· O�rodek Kultury �Tkacz� orga-
nizuje konkurs plastyczny �Co nam
zosta³o z tamtych lat�. Najlepsze pra-
ce pojawi¹ siê na p³ytkach ceramicz-
nych. Prace nale¿y nadsy³aæ do 21
pa�dziernika.

· Odby³o siê spotkanie z okazji 20-
lecia istnienia Rodzinnego Ogrodu
�S³oneczny�. Wyró¿niaj¹cy siê w
pracy spo³ecznej dzia³kowcy otrzy-
mali dyplomy.

· Tomaszowski Klub Turystycz-
ny zaprasza na Rajd Pieczonego
Ziemniaka. Impreza odbêdzie siê 22
pa�dziernika. Wymarsz o godz. 9:00
� okolice mostu na Brzustówce.

· W sobotê 15 pa�dziernika wy-
st¹pi Kabaret Moralnego Niepoko-
ju. Arty�ci zaprezentuj¹ siê w hali
Zespo³u Szkó³ nr 4. Pocz¹tek o godz.
19:30.

30 rodzin zamieszka³o w budynku
przy ul. Stolarskiej 9. Jest to trzeci blok
wybudowany w formule TBS w Toma-
szowie. Poprzednie dwa powsta³y przy
ul. Jerozolimskiej. � Ma³e, ale w³asne,
bardzo fajnie wykoñczone. Podoba
nam siê bardzo �powiedzia³o nam m³o-
de ma³¿eñstwo przychodz¹c po odbiór
kluczy.

Budynek kosztowa³ 2 mln 900 tysiê-
cy z³otych z czego 60% pochodzi³o z
Krajowego Funduszu Mieszkaniowego,
pozosta³a czê�æ pochodzi³a ze �rodków

w³asnych TTBS. � Mamy jeszcze 200
osób, które zainteresowane s¹ uzyska-
niem mieszkania w formule TBS �
mówi Artur Marek, wiceprezes Toma-

szowskiego Towarzystwa Budownictwa
Spo³ecznego sp. z o.o.

Jeszcze w tym roku oddany zostanie
do u¿ytku budynek dla osób mniej za-
mo¿nych przy ul. Bursztynowej. Za-
mieszka tam 18 rodzin. � Adaptacja star-

szych budynków
to nie jest jedyna
metoda rozwi¹za-
nia problemów
mieszkaniowych
tej ubo¿szej czê�ci
spo³eczeñstwa,
st¹d te¿ budowa
bloku przy Bursz-
tynowej. Poza tym
niebawem ruszy
równie¿ inwesty-
cja zwi¹zana z po-

wstaniem typowo socjalnego budynku.
Mamy na ten cel pieni¹dze w bud¿ecie
� podkre�la prezydent Miros³aw Ku-
kliñski. (aw)

Wybory prezydenckie

Frekwencja w wyborach prezydenckich by³a o wiele wy¿sza, udzia³ wziê³o
51,83% uprawnionych. W Tomaszowie nieznacznie wygra³ Donald Tusk � 9255
g³osów, tu¿ za nim Lech Kaczyñski � 9149, trzeci¹ pozycjê zaj¹³ Marek Borowski
� 3706 g³osów.

Wybory parlamentarne

Frekwencja w Tomaszowie wynios³a 39,79 %.  Uprawnionych do g³osowania
by³o 54760 osób, wydano 21791 g³osów z czego 21107 g³osów wa¿nych.

W Tomaszowie wygra³o Prawo i Sprawiedliwo�æ uzyskuj¹c 5841 g³osów, na
drugim miejscu Platforma Obywatelska � 4560 a na trzecim Sojusz Lewicy De-
mokratycznej � 2715.
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Gala Ludzi Wielkiego Umys³u,
Talentu i Serca

Pasowanie na przedszkolakaPasowanie na przedszkolakaPasowanie na przedszkolakaPasowanie na przedszkolakaPasowanie na przedszkolaka

Wiceprezydent Gra¿yna Hara�na, Emilia Tesz oraz Wies³aw Ochman

Na zaproszenie Fundacji Dzieciom
�Zd¹¿yæ z Pomoc¹� mia³am zaszczyt
uczestniczyæ wspólnie z nasz¹ toma-
szowsk¹ poetk¹ p. Emili¹ Tesz w Gali
Ludzi Wielkiego Umys³u, Talentu i Ser-
ca, która odby³a siê na Zamku Królew-
skim w Warszawie.

Pani Emilia Tesz prowadzi obecnie
Klub Literacki �Pod Arkadami�, jest na-
uczycielk¹ i dziennikark¹, znana nam

wszystkim z pisania wierszy
satyrycznych, fraszek i afo-
ryzmów. Wyda³a �Rytm ser-
ca�, tom wierszy �Gdy
wieje wiatr Historii�. Jej
utwory by³y publikowa-
ne w wielu antologiach.

Jej pracê spo³eczn¹
� jak sama mówi o
sobie z potrzeby
serca � doceni³a
Fundacja Dzie-
ciom �Zd¹¿yæ z
Pomoc¹� i
w�ród wielu
z n a k o m i -
tych posta-
ci takich
jak W³ady-
s³aw Bartoszewski,
Zbigniew Religa, Nina An-
drycz zosta³a przedstawiona w Ksiêdze
�Z³ote My�li Ludzi Wielkiego Umys³u,
Talentu i Serca � Twórcy Wizerunku
Polski� (Ksiêga 2003).

Podczas Gali wyró¿niono i uhono-

rowano statuetkami Summa Bonitas
osoby dzia³aj¹ce na rzecz Fundacji
�Zd¹¿yæ z Pomoc¹� oraz wspieraj¹ce
ca³ym sercem tê wspania³¹ ideê. Wzru-
szaj¹ce by³o wyst¹pienie prezesa fun-
dacji Stanis³awa Kowalskiego, który po
�mierci ¿ony przekaza³ swój dom, do
którego wkrótce mia³ siê wprowadziæ
wraz z ma³¿onk¹, na siedzibê Fundacji
�Zd¹¿yæ z pomoc¹�.

Uroczyst¹ Galê u�wietni³ swoim
koncertem znany tenor Wie-

s³aw Ochman, który
o p o w i a d a ³

r ó w n i e ¿
a n e g d o t y.

Do Sali
Wielkiej przy-

byli równie¿
Alicja Majew-

ska oraz Nina An-
drycz. Na zakoñ-

czenie uczestnicy
Gali wziêli udzia³ w

Loterii Fantowej
wspieraj¹c tym samym

fundacjê.
Dziêkujê gor¹co

p. Emilii Tesz za zaprosze-
nie mnie na tak wspania³¹

Galê i ¿yczê dalszej owocnej
pracy twórczej oraz dzia³ania z

p o - trzeby serca dla wszystkich, któ-
rzy tego potrzebuj¹.

Gra¿yna Hara�na
Z-ca Prezydenta Miasta

W Przedszkolu nr 9 odby³a siê uroczysto�æ Pasowania na
Przedszkolaka. �Pierwszaków� wyj¹tkowym piórem pasowa³a
wiceprezydent Gra¿yna Hara�na. By³ to jeden z elementów godzinnej
zabawy jak¹ dyrekcja placówki zorganizowa³a dla m³odych
podopiecznych. By³y konkursy, tañce i cukierki. Przedszkole nr 9
znajduje siê przy ul. Robotniczej, uczêszcza do niego 51 dzieci.

INFORMACJA  NA TEMAT ORGANIZACJI
WYPOCZYNKU  LETNIEGO DZIECI I M£ODZIE¯Y  W 2005 ROKU

1.  AKCJA LETNIA pn. �LATO W MIE�CIE� W ROKU 2005.
W okresie kryzysu warto�ci zwi¹zanych z rodzin¹, zagro¿eñ jakie niesie za  sob¹ cywilizacja, narastaj¹cej agresji,

uzale¿nienia od alkoholu, �rodków psychotropowych, hazardu i mediów; niezwykle wa¿ne jest uczenie m³odych ludzi
dokonywania w³asnych wyborów oraz propagowanie pozytywnych zachowañ i postaw. W obecnie tocz¹cej siê dysku-
sji nad kszta³tem i skuteczno�ci¹ profilaktyki eksperci podkre�laj¹ rolê i skuteczno�æ wszelkich interaktywnych form
pracy z m³odzie¿¹.

Dlatego te¿ pocz¹wszy od 2003 roku na terenie naszego miasta nasilone zosta³y dzia³ania zmuszaj¹ce do tworzenia
zintegrowanego systemu profilaktyki.

Systemem tym objête zosta³y  wszystkie podleg³e  placówki o�wiatowe naszego miasta. Wyrazem tego by³a organi-
zacja w roku szkolnym 2004/2005 zimowiska na terenie placówek o�wiatowych oraz w  okresie wakacyjnym zorgani-
zowany zosta³ wypoczynek letni dzieci i m³odzie¿y � Lato w mie�cie� -  pó³kolonie w trzech turnusach. Organizator
wypoczynku � Urz¹d Miasta - Referat Spraw Spo³ecznych i Wydzia³ Edukacji.

Z tej formy wypoczynku w okresie :
- 04.07. � 15.07.2005 roku ( I turnus)  skorzysta³o 323  dzieci ze Szkó³ Podstawowych  Nr: 1 � 106 dzieci, 12 � 42

dzieci, 13 � 19 dzieci, 14 � 50 dzieci,  Zespo³u Szkó³ Nr 4 � 20 dzieci, Gimnazjum Nr: 3 � 22 dzieci  i 7 � 64 dzieci .
Opiekê sprawowa³o 18 nauczycieli,

- 18.07. -29.07.2005 roku ( II turnus ) skorzysta³o 97  dzieci ze Szkó³ Podstawowych Nr : 1 � 78 dzieci  i 13 � 19
dzieci . Opiekê sprawowa³o  6  nauczycieli,

- 01.08. � 12.08.2005 roku (III turnus) skorzysta³o 118   dzieci ze Szkó³ Podstawowych Nr:
1  - 46 dzieci  i 13 � 25 dzieci , Gimnazjum Nr 6 -  33 dzieci  i 7 � 14 dzieci . Opiekê  sprawowa³o 8  nauczycieli.
Pó³kolonie odbywa³y siê w godzinach 9 °° - 13 °°  ( od poniedzia³ku do pi¹tku ).
Uczestnicy  wypoczynku korzystali w Szkole Podstawowej Nr 1 z bezp³atnego gor¹cego posi³ku ( obiad ) oraz

korzystali równie¿ bezp³atnie z :
- obiektów sportowych OSiR,
- p³ywalni w SP Nr 12,
- obiektów sportowych Gimnazjum Nr 7.
Ta forma wypoczynku opiera³a siê na autorskich programach profilaktycznych.
Podczas akcji letniej uczestnicy chêtnie brali udzia³ w zajêciach sportowych, doskonalili swoje umiejêtno�ci w

p³ywaniu na basenie w SP Nr 12 i �wietnie siê bawili  podczas rywalizacji grupowej na krêgielni. W czasie  piêknej,
s³onecznej pogody dzieci korzysta³y z k¹pieli s³onecznej   na przystani i tam odbywa³o siê wiêkszo�æ gier i zabaw
rozwijaj¹cych cechy motoryczne.

Dzieci podczas zajêæ uczy³y siê jak dbaæ o swoje zdrowie, jak rozwi¹zywaæ konflikty, jak wyra¿aæ swoje uczucia,
przynale¿no�æ do grup i dlaczego m³odzi ludzie nie powinni siêgaæ po u¿ywki.

Uczestnicy   w podsumowaniu akcji stwierdzili zgodnie, ¿e podczas trwania pó³kolonii, stali siê zespo³em zintegro-
wanym, twórczym, chêtnym do wspó³pracy. Zajêcia uzmys³owi³y im, i¿ mo¿na spêdziæ wakacyjny czas w mie�cie i
nigdy siê nie nudziæ.

Reasumuj¹c w zwi¹zku z organizacj¹ akcji � Lato w mie�cie� wydatkowano ³¹cznie kwotê � 52.252,- z³,  z tego:
wy¿ywienie � 21.582,-  z³, nagrody � 2.950,- z³, wynagrodzenie � 27.720,- z³. £¹czna liczba uczestników � 555
dzieci plus 32 nauczycieli.

2. W ramach konkursu og³oszonego przez Prezydenta Miasta Tomaszowa Mazowieckiego na organizacjê wy-
poczynku letniego dzieci i m³odzie¿y �Lato 2005� dzieci korzysta³y z wypoczynku zorganizowanego przez:

- Miêdzyszkolny Uczniowski Klub Sportowy � WIKING� � 20 dzieci,  pó³kolonie , kwota
  dofinansowania � 2.000,00 z³.
- Miejski O�rodek Kultury  - 45 dzieci, pó³kolonie, kwota dofinansowania � 1.900,00 z³,
- Towarzystwo Przyjació³ Dzieci � 92 dzieci, kwota dofinansowania � 3.500,00 z³,
- O�rodek Kultury �Tkacz� � 150 dzieci, pó³kolonia, kwota dofinansowania � 3.814,00 z³,
- Katolickie Stowarzyszenie Charytatywne � Dzieliæ Rado�æ� � 29 dzieci, kolonia
  ( Karwia n/d M.Ba³tyckim), kwota dofinansowania � 8.786,00 z³,
- Uczniowski Klub Sportowy � Niezapominajki� przy Parafii Serca Jezusowego � 200
   dzieci, kolonia ( £apsze Ni¿ne � Pieniny), kwota dofinansowania � 30.000,00 z³.
W ramach dotacji  50 � cioro dzieci cz³onków Stowarzyszeñ Abstynenckich wyjecha³y na kolonie do Rewala  i

Szczytnej ( Kotlina K³odzka).
Dodatkowo dofinansowano wyjazd  20 dzieciom na ró¿ne  wyjazdowe formy wypoczynku organizowane przez

szko³y.
£¹cznie w ramach dzia³añ profilaktycznych z wypoczynku letniego skorzysta³o 1.161 dzieci, ca³kowity koszt � ok.

136.000,00 z³.
Miejski O�rodek  Pomocy Spo³ecznej równie¿ umo¿liwi³ wyjazd 125 dzieciom do Pyrzyc oraz do miejscowo�ci

k/Wielunia   na ³¹czn¹ kwotê 47.530,00 z³
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Woda i �cieki z operatorem
Model operatorski w gospodarce wodno � �ciekowej by³ tematem spotkania

jakie odby³o siê pod koniec wrze�nia z udzia³em prezydenta Miros³awa Kukliñ-
skiego, wiceprezydent Gra¿yny Hara�nej, radnych, prezesów spó³ek komunalnych
oraz przedstawiciela francuskiej firmy.

Francuzi s¹ zainteresowani wydzier¿awieniem od miasta maj¹tku komunalne-
go i pobieraniem op³at za wodê i �cieki. Firma operatorska mia³aby równie¿ obo-
wi¹zek inwestowania w infrastrukturê wykorzystuj¹c m.in. �rodki unijne. Francu-
ski operator przekonuje, ¿e lansowany przez nich model operatorski jest korzyst-
ny dla miasta, gdy¿: nie zmieni siê w³a�ciciel, pojawi¹ siê inwestycje a tak¿e pie-
ni¹dze z UE. � Jakie s¹ szanse realizacji tego projektu trudno na razie oceniæ.
Badamy rynek, badamy swoje mo¿liwo�ci. Prowadzili�my rozmowy z Niemca-
mi, teraz prowadzimy z Francuzami � mówi prezydent Miros³aw Kukliñski.
- Wydaje siê, ¿e s¹ mo¿liwo�ci realizacji projektu, gdy¿ firma, z któr¹ rozmawia-
my jest znana nie tylko na polskich rynku. S¹ ju¿ w Tarnowskich Górach, maj¹
bogate do�wiadczenia czeskie i niemieckie. Ka¿de rozwi¹zanie, które podniesie-
nie jako�æ us³ug i przy okazji nie za bardzo doprowadzi do wzrostu cen, jest do-
brym rozwi¹zaniem � dodaje prezydent.

� Rozwi¹zanie zwi¹zane ze spó³k¹ operatorsk¹ niesie w sobie wiele zalet �
podkre�la prezes Oczyszczalni �cieków Waldemar Dêbowski. Jego zdaniem bu-
d¿et miasta jest zbyt obci¹¿ony, aby przeprowadziæ wielk¹ inwestycjê. - Dlatego
partnerstwo publiczno � prywatne w tym zakresie to dobra koncepcja choæ te¿
nasze rozmowy s¹ na razie na etapie wstêpnym.

Aby model operatorski w Tomaszowie móg³ zostaæ zrealizowany potrzebna
jest zgoda Rady Miejskiej.                                                                                 (aw)

Zak³ad Gospodarki Wodno-Kanalizacyjnej
w Tomaszowie Mazowieckim spó³ka z o.o., ul. Majowa 15

uprzejmie prosi i wzywa wszystkie osoby fizyczne i podmioty go-
spodarcze, które w sposób nielegalny, czyli bez uiszczania op³at
i bez zawarcia umowy korzystaj¹ z naszych us³ug  w zakresie
poboru wody i odprowadzania �cieków sanitarnych i deszczo-
wych do stawienia siê w siedzibie Spó³ki � Wydzia³ Logistyki Us³u-
gowej i Obs³ugi Klientów (pok. 2) ul. Majowa 15 (wt. � pt. 7.00 �
15.00, poniedzia³ek 7.00 � 17.00) w celu zalegalizowania przy³¹-
cza i dokonania niezbêdnych op³at.

Dobrowolne zg³oszenie siê w terminie do dnia 31.10.2005 za-
pewni wszystkim zg³aszaj¹cym siê osobom unikniêcia wysokich
kar grzywny okre�lonych  w art. 28 ustawy o zbiorowym zaopa-
trzeniu w wodê i zbiorowym odprowadzaniu �cieków (Dz. U. nr
72, poz. 747 z dnia 13.07.2001 r.) art. 28  ust. 1. Kto bez uprzed-
niego zawarcia umowy, pobiera wodê z urz¹dzeñ wodoci¹gowych,
podlega karze grzywny do 5.000,00 z³., ust. 4. Kto bez uprzed-
niego zawarcia umowy wprowadza �cieki do urz¹dzeñ kanaliza-
cyjnych, podlega karze ograniczenia wolno�ci albo grzywny do
10.000,00 z³.

Wszelkie zg³oszenia i zapytania mo¿na kierowaæ pod numery
telefonów 724 41 32 lub 724 50 20�.

www.tomaszow-maz.pl

Wojewoda siê nie zgadza

Prezydent na Kongresie
Miast Polskich

W Krakowie odby³ siê III Kongres Miast Polskich,
w którym uczestniczy³ równie¿ prezydent Miros³aw
Kukliñski.  Tematem wiod¹cym obrad by³a Polityka
miejska w Polsce.

W dyskusji nad za³o¿eniami (w grupach problemo-
wych) wyodrêbniono takie zagadnienia jak: gospoda-
rowanie przestrzeni¹ miejsk¹ (w tym rewitalizacja ob-
szarów miejskich), gospodarowanie maj¹tkiem komu-
nalnym oraz finansowanie rozwoju obszarów miej-
skich.

Wojewoda £ódzki Stefan Krajewski
ponownie odmówi³ wyra¿enia zgody na
przekazanie nieruchomo�ci przy pl.
Ko�ciuszki 18 (po b. s¹dzie) na rzecz
miasta Tomaszowa Mazowieckiego. -
Brak mojej zgody na przekazanie
przedmiotowej nieruchomo�ci jednost-
ce samorz¹du terytorialnego
z przeznaczeniem na wyko-
nywanie jej zadañ w³asnych
uzasadni³em obowi¹zkiem
gospodarowania nierucho-
mo�ciami Skarbu Pañstwa w
sposób zgodny z zasadami
prawid³owej gospodarki.
Uzna³em bowiem, i¿ z uwa-
gi na dotychczasow¹ funkcjê
tej nieruchomo�ci istniej¹
szerokie mo¿liwo�ci jej za-
gospodarowania w sposób,
który przynosi³by korzy�ci
Skarbowi Pañstwa - czytamy
w pi�mie Wojewody do Pre-
zydenta Tomaszowa i Staro-
sty Tomaszowskiego.

Decyzj¹ Wojewody zbul-
wersowany jest prezydent
Miros³aw Kukliñski. � Dla
mnie jest to skandal � mówi
prezydent. � Od dwóch lat
niszczeje w Tomaszowie Ma-
zowieckim jeden z g³ównym
zabytków miasta. Nie mo¿emy nic zro-
biæ w budynku, który ulega dewasta-
cji. Nie spodziewa³em siê po panu Kra-
jewskim takiego skandalicznego podej-
�cia do tej sprawy. Kto we�mie odpo-
wiedzialno�æ za zdewastowany maj¹-
tek? � pyta Miros³aw Kukliñski.

W³adze miasta interweniowa³y u
wojewody wielokrotnie m.in. w maju
2005 roku. Publikujemy obszerne frag-
menty listu Prezydenta Miasta do Wo-
jewody £ódzkiego.

�Do niedawna budynek przy pl. Ko-
�ciuszki 18 przeznaczony by³ do u¿ytku
S¹du Rejonowego, który zakoñczy³ sw¹
dzia³alno�æ wraz z otwarciem nowej
siedziby przy ulicy Prezydenta Ignace-
go Mo�cickiego 9. Mia³o to miejsce ju¿
w czerwcu 2003 r., a od tego czasu daw-
na siedziba s¹du � zabytkowy budynek
po³o¿ony przy g³ównym placu Miasta,
stanowi¹cym jego wizytówkê, pozostaje

nie zagospodarowany i podlega powol-
nemu niszczeniu. Wobec tego stanu rze-
czy, bior¹c przyk³ad z innych miast pol-
skich otaczaj¹cych szczególn¹ ochron¹
architektoniczne dobra kultury, Miasto
wyrazi³o wolê przejêcia w/w nierucho-
mo�ci do zasobów gminnych. Lecz nie

tylko te wzglêdy leg³y u podstaw skie-
rowania do Starosty Tomaszowskiego
wniosku w niniejszej sprawie. Funda-
mentalne znaczenie ma tutaj równie¿
porozumienie zawarte w dniu
03.06.1996r. pomiêdzy Zarz¹dem Mia-
sta Tomaszowa Mazowieckiego repre-
zentowanym przez Pana Zbigniewa
Knapa � Prezydenta Miasta oraz Pana
Kazimierza Banaszkiewicza � Zastêp-
cê Prezydenta Miasta a S¹dem Woje-
wódzkim w Piotrkowie Trybunalskim
reprezentowanym przez Pana Mariana
Baliñskiego � Prezesa S¹du Wojewódz-
kiego oraz Pani¹ Janinê Staroñ �
G³ówn¹ Ksiêgow¹ (kopia w za³¹cze-
niu). Na mocy w/w porozumienia pod-
jêto ze strony Gminy-Miasto Tomaszów
Mazowiecki zobowi¹zanie do nieod-
p³atnego przekazania na rzecz Skarbu
Pañstwa � S¹du Wojewódzkiego w
Piotrkowie Trybunalskim dzia³ki stano-

wi¹cej w³asno�æ komunaln¹ Miasta To-
maszowa Mazowieckiego oznaczonej  w
ewidencji gruntów jako dzia³ka nr 251/
2 oraz 250/2 zlokalizowanej przy ulicy
prezydenta  Ignacego Mo�cickiego 9.
Natomiast S¹d Wojewódzki zobowi¹za³
siê po zakoñczeniu inwestycji do nie-

odp³atnego przekazania w³asno�ci
Gminie-Miastu Tomaszów Mazowiecki,
zajmowanego dotychczas budynku po-
³o¿onego przy Placu Ko�ciuszki nr 18,
stanowi¹cego w³asno�æ Skarbu Pañ-
stwa. Miasto wywi¹za³o siê z zawarte-
go porozumienia, przekazuj¹c nieod-
p³atnie w dniu 21.04.1997r. wymienio-
ne nieruchomo�ci na rzecz Skarbu Pañ-
stwa � S¹du Wojewódzkiego w Piotr-
kowie Tryb. (Rep. �A�, Nr 2751/97).
Przekazanie gruntów miejskich umo¿-
liwi³o w pe³ni realizacjê inwestycji, któ-
rej efektem jest okaza³y i nowoczesny
gmach S¹du Rejonowego i Prokuratu-
ry w Tomaszowie Mazowieckim.

W zwi¹zku z zawartym porozumie-
niem ju¿ 18 lipca 2003r. wyst¹pi³em z
wnioskiem o przekazanie w/w nierucho-
mo�ci w drodze darowizny na rzecz
Miasta. Od tego czasu, jak zapewnia
Starosta Tomaszowski, trwaj¹ czynno-

�ci i procedury zwi¹zane z uzyskaniem
zgody Wojewody £ódzkiego na przeka-
zanie w tym trybie przedmiotowej nie-
ruchomo�ci. Uczestnicz¹c w tej przed-
³u¿aj¹cej siê procedurze, Miasto spe³-
ni³o wszystkie pojawiaj¹ce siê nowe
warunki: Rada Miejska Tomaszowa
Mazowieckiego podjê³a stosown¹
uchwa³ê w sprawie przyjêcia darowi-
zny, której kopiê przesy³am Panu Wo-
jewodzie w za³¹czeniu. Z³o¿one zosta-
³o równie¿ stosowne zobowi¹zanie wo-
bec jedynych lokatorów budynku, za-
bezpieczaj¹ce ich prawa i interesy, któ-
re równie¿ za³¹czam do niniejszego pi-
sma. Tymczasem nied³ugo min¹ ju¿ dwa
lata, odk¹d rozpoczê³o siê oczekiwanie
na zgodê w³a�ciwego organu. Czas ten
na pewno nie wp³ywa pozytywnie na
stan nieruchomo�ci, a przez to i na wi-
zerunek Miasta. Nie mogê wobec tego
ukryæ swego zdumienia oraz oburzenia
tak d³ugotrwa³ym zaniechaniem w tej
sprawie. Tym bardziej, i¿ osobi�cie pre-
zentowa³em Panu Wojewodzie zamie-

rzenia oraz znaczenie tej sprawy dla
Miasta Tomaszowa Mazowieckiego.
Nie potrafiê wobec tego zrozumieæ mo-
tywów, dla których do dzi� brak jest
decyzji w tej sprawie. Zw³aszcza, i¿ za-
skoczenie musi byæ tym wiêksze, ¿e w
ostatnim czasie Starosta Tomaszowski
Andrzej Barañski zamiast podj¹æ dzia-
³ania zmierzaj¹ce do zakoñczenia ca-
³ej procedury, z³o¿y³ propozycjê u¿ycze-
nia Miastu przedmiotowej nieruchomo-
�ci na okres kolejnego roku.

Jak echo powraca jednak pytanie,
czemu ma s³u¿yæ kolejny rok zw³oki i
czy a¿ tyle czasu potrzeba do zastano-
wienia siê nad decyzj¹, która mo¿e przy-
nie�æ jedynie pozytywne skutki dla obec-
nie niszczej¹cej nieruchomo�ci Skarbu
Pañstwa oraz dla Miasta, w imieniu
którego wystêpujê.

Bior¹c pod uwagê powy¿sze wzglê-
dy, proszê Pana Wojewodê o przychyl-
ne i jak najszybsze rozpatrzenie niniej-
szej sprawy oraz wyra¿enie zgody, na
któr¹ Miasto czeka ju¿ tak d³ugo.�(aw)
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Historia Bia³obrzegów

Pomó¿my Paw³owi
Zarz¹d Fundacji na Rzecz Osób Niewidomych i Niepe³nosprawnych

�Pomó¿ i Ty� apeluje o wsparcie finansowe na rzecz podopiecznego 17-
letniego Paw³a Kowalika, który z powodu choroby nowotworowej ko�ci
straci³ praw¹ nogê. Pawe³, aby móg³ funkcjonowaæ jak ka¿de dziecko po-
trzebuje �inteligentnej� bioprotezy nogi, której koszt wynosi 47.500,00 PLN.
Sytuacja materialna rodziców nie pozwala na jej zakup.

Dziêki Pañstwa pomocy Pawe³ bêdzie móg³ kontynuowaæ naukê w tech-
nikum, aktywnie uczestniczyæ w ¿yciu spo³ecznym i w pe³ni cieszyæ siê
piêknem �wiata, który nas otacza. Je¿eli zdecyduj¹ siê Pañstwo udzieliæ
wsparcia, wp³aty prosimy kierowaæ na konto Fundacji: BANKMILLEN-
NIUM S.A. nr 63 11602202 00000000 29206273 z dopiskiem �bioproteza
nogi dla Paw³a Kowalika�. Darczyñcy otrzymaj¹ potwierdzenie wp³aty  da-
rowizny w postaci dyplomów � podziêkowañ nadaj¹c tytu³ Mecenasa Fun-
dacji �Pomó¿ i Ty�.

Ukaza³a siê publikacja �Bia³obrze-
gi 1405-1977� autorstwa Jaros³awa P¹-
zika i Andrzeja Wróbla. Autorzy dedy-
kuj¹ monografiê wszystkim zwi¹zanym
z Ziemi¹ Bia³obrzesk¹, aby pamiêtali i
byli dumni.

Jest to pierwsza praca monograficz-
na dotycz¹ca obecnej dzielnicy Toma-
szowa Mazowieckiego. � ¯yj¹c w Bia-
³obrzegach od wielu lat, interesuj¹c siê
histori¹, postanowili�my na 600-lecie
naszej �ma³ej ojczyzny� opracowaæ
krótki zarys historyczny miejscowo�ci.
(�) Publikacja niniejsza jest monogra-
fi¹ popularnonaukow¹. Praca nie ro-
�ci sobie praw do ferowania ostatecz-
nych rozstrzygniêæ co do przesz³o�ci
miejscowo�ci � czytamy we wstêpie.

- Ta monografia zosta³a napisana
sercem, by³a poprzedzona benedyktyñ-
skimi poszukiwaniami �róde³. Takie
dzie³o mog¹ stworzyæ tylko autentyczni
pasjonaci i regionali�ci � podkre�la pre-
zydent Miros³aw Kukliñski w tek�cie
znajduj¹cym siê w publikacji.

W ksi¹¿ce mo¿na znale�æ wiele in-
formacji dotycz¹cych historii Bia³obrze-
gów. S¹ fotografie, tabele, wykresy, ry-
ciny. Zwraca uwagê bardzo bogata bi-
bliografia. �wiadczy to o du¿ym zaan-
ga¿owaniu autorów w zbieranie mate-
ria³ów.

Monografia powsta³a dziêki, urodzo-
nemu w Bia³obrzegach, panu Mariano-
wi Karwasowi z Warszawy.

(aw)

III LO z patronem i sztandarem

W III Liceum Ogólnokszta³c¹cym
odby³a siê uroczysto�æ nadania szkole
imienia p³k Stanis³awa Hojnowskiego.
Poza tym Rada Rodziców przekaza³a
III LO, sztandar. W uroczysto�ciach
uczestniczy³a rodzina patrona, przed-
stawiciele w³adz miasta na czele z wi-
ceprezydent Gra¿yn¹ Hara�n¹ (fot) a
tak¿e duchowieñstwo z bp Ireneuszem
Pêkalskim, s³u¿by mundurowe, kom-
batanci.

P³k Hojnowski (1893-1939) zgin¹³
w czasie walk o Tomaszów we wrze-
�niu 1939 roku. By³ dowódc¹ 45 Dy-
wizji Piechoty wchodz¹cej w sk³ad
Armii �Prusy�. Zosta³ pochowany w
Tomaszowie na cmentarzu przy ul.
Smutnej. � �Spotka³em� p³k Hojnow-
skiego po raz pierwszy w tej szkole w
2000 roku i bardzo szybko zaakcepto-
wa³em jego postaæ jako osobê � pa-
trona tej szko³y, bowiem p³k Hojnow-

ski uciele�nia tysi¹ce polskich ¿o³nie-
rzy tamtego, pamiêtnego Wrze�nia 1939
roku, którzy podjêli ostatni¹ walkê swo-
jego ¿ycia � mówi³ podczas uroczysto-
�ci dyr. Cezary ¯egota. � Mo¿emy po-
wiedzieæ, ¿e p³k Hojnowski sta³ siê po-
mostem pomiêdzy pokoleniami. Jeste-
�my bardzo dumni z naszego patrona �
podkre�la³ dyrektor szko³y.

Podczas uroczysto�ci uczniowie
klas I z³o¿yli �lubowanie. (aw)

Sprz¹tanie �wiata w Tomaszowie
 

Trybuna³y Kabaretowe � festiwal
prze�miewców

Kabaret u s¹siadów

W najbli¿szy weekend w sali wido-
wiskowej piotrkowskiego MOKu odbê-
dzie siê trzecia edycja Trybuna³ów Ka-
baretowych. Pomys³odawc¹ tego festi-
walu jest znany piotrkowski kabaret
NieMy. Trud organizacyjny wziêli na
swoje barki Sto-
warzyszenie Bu-
sola Dla Arty-
stycznie Uzdol-
nionych Dzieci i
Stowarzyszenie
Krzewienia Kul-
tury ¯ywego S³o-
wa Rhetor, którym
dzielnie pomagaj¹ Miejski O�rodek
Kultury i odno�ne wydzia³y Urzêdu
Miasta Piotrkowa Trybunalskiego oraz
sponsorzy, patroni, mecenasi i zwykli
ludzie o dobrych sercach.

W tym roku program festiwalu wy-
gl¹da nastêpuj¹co: pi¹tek, 14 pa�dzier-
nika: 18:00 � Grupa Rafa³a Kmity w
spektaklu kabaretowo-teatralnym �Aj
Waj! Czyli k³opoty z cynamonem�;

20:30 � Grzegorz Halama; 22:00 � Naj-
lepsze Filmy Kabaretowe WYTWÓR-
NI A�YOY � prowadzenie Kabaret
Made in China. Sobota, 15 pa�dzierni-
ka: 14:00 � Prezentacje konkursowe �
program dowolny i konkurs na przes³a-

nie do Konstytucji Ka-
baretowej; 20:00 �
Krzysztof Daukszewicz;
22:00 � Kabaret Moral-
nego Niepokoju. Nie-
dziela, 16 pa�dziernika:
17:00 Koncert laureatów
i Go�æ Specjalny: Kaba-
ret Hrabi. Wystêpy ka-

baretów oceniaæ bêdzie jury w sk³adzie:
Maria Czubaszek, El¿bieta Adamiak,
Joanna Ko³aczkowska i Rafa³ Kmita.
Wszystkie koncerty poprowadzi Arek
Lipnicki.

Dystrybucja biletów: Miejski O�ro-
dek Kultury, al.3-go Maja 12, Piotrków
Trybunalski. Wiêcej informacji uzyska-
cie Pañstwo na oficjalnej stronie Try-
buna³ów: www.trybunaly.pl.

68 ton �mieci (2.361 worków)
zebra³o prawie 6 tys. osób
uczestnicz¹cych w kolejnej ju¿
akcji SPRZ¥TANIE �WIATA w
Tomaszowie. W dniach 16-18
wrze�nia uczestnicy akcji
� wyposa¿eni w worki i rêkawice
� porz¹dkowali miasto. Zebrane
odpady odbiera³a firma na co
dzieñ zajmuj¹ca siê usuwaniem i
segregacj¹ odpadów na terenie
miasta � Altvater Sulo Polska Sp.
o.o.
Koordynatorem akcji by³ Wydzia³
Infrastruktury Komunalnej i
Ochrony �rodowiska Urzêdu
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Deszcz nie przeszkodzi w zakupach

Kolejna kamienica wyremontowana Apel Prezydenta Miasta
W zwi¹zku z oddaniem do u¿ytku kolejnej wyremon-

towanej kamienicy (dawna Tomaszowianka) prezydent
miasta Miros³aw Kukliñski zwraca siê z gor¹cym ape-
lem do w³a�cicieli prywatnych kamienic w centrum mia-
sta o przy³¹czenie siê do akcji odnawiania budynków.
Wszystkim nam powinno nam zale¿eæ na poprawie
wizerunku naszego miasta. Dziêki nam Tomaszów sta-
nie siê piêkniejszym i bardziej zadbanym miastem.

Jan Pawe³ II patronem �Dwunastki�

pl. Ko�ciuszki

Po ubieg³orocznym
remoncie kamienicy
(popularna Jedynka)
w tym roku kolejny
budynek przy
pl. Ko�ciuszki zosta³
odnowiony. Tym razem �
wykonawca firma
Getmar � poprawi³a
elewacjê oraz pokrycie
dachowe w kamienicy
z numerem 1. Koszt �
100.000 z³otych. � Miasto
stara siê � zgodnie
z moimi zapowiedziami �
odnawiaæ pl. Ko�ciuszki.
Liczê, ¿e równie¿ inni
w³a�ciciele budynków
w tym rejonie w³¹cz¹ siê
w akcjê poprawy
wizerunku centrum
Tomaszowa � podkre�la
prezydent Miros³aw
Kukliñski.

15 pa�dziernika odbêdzie siê uroczy-
sto�æ nadania Szkole Podstawowej nr 12
imienia Jana Paw³a II. O godz. 9.00 w

ko�ciele �w. Antoniego odbêdzie siê oko-
liczno�ciowa msza �w. Po jej zakoñcze-
niu po�wiêcony zostanie sztandar szko-

³y a pó�niej pod pomnikiem Jana Paw³a
II z³o¿one zostan¹ kwiaty. O 10.45 w SP
12 rozpoczn¹ siê g³ówne uroczysto�ci.

W filii Uniwersytetu £ódzkiego w Tomaszowie Mazowieckim
zainaugurowano kolejny rok akademicki. Naukê rozpoczê³o
2.200 studentów w tym 500 na I roku. W uroczysto�ci
uczestniczyli m.in. prezydent Miros³aw Kukliñski i
wiceprezydent Jan ¯erek

Trwa remont tomaszowskiego targo-
wiska. Kolejny etap to budowa zadasze-
nia alejek miêdzy straganami. Dziêki
temu mieszkañcy miasta i okolic bêd¹
mogli spokojnie dokonywaæ zakupów
tak¿e podczas z³ej pogody.

Na mocy porozumienia Prezydenta
Miasta i Stowarzyszenia Kupców Tar-
gowiska Miejskiego obie strony wydat-

kuj¹ po 50% kosztów budowy zadasze-
nia. W tym roku ochrona przed �niegiem
i deszczem powstanie w najbardziej
uczêszczanej alejce, na wiosnê rusz¹
kolejne prace. Ale to nie wszystko.
� Wybudowane zostan¹ przy³¹cza wod-
ne, poza tym na targowisku pojawi siê
kostka. Chcemy tak¿e, aby ka¿dy kiosk
spe³nia³ wymogi BHP i ppo¿. � podkre-

�la  Henryk Bi�, naczelnik Wydzia³u
Obs³ugi Urzêdu Miasta. � Przypomnij-
my sobie jak targowisko wygl¹da³o
jeszcze 2 lata temu. Niewiele brakowa-
³o, a zosta³oby zamkniête. Teraz wspól-
nie z kupcami zmienimy jego wygl¹d i
funkcjonalno�æ tak, aby nie odbiega³o
od standardów zachodnich � dodaje H.
Bi�.

 (aw)
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PODSUMOWANIE OGÓLNO-
POLSKIEJ KAMPANII  PROFILAK-
TYCZNEJ ZACHOWAJ TRZEZWY
UMYS£

Zakoñczy³a siê czwarta edycja ogól-
nopolskiej kampanii �ZACHOWAJ
TRZEZWY UMYS£� pod patronatem
Ministra Edukacji Narodowej i Sportu.

W ramach kampanii �ZACHOWAJ
TRZEZWY UMYS£� przeprowadzo-
no cztery konkursy indywidualne:
- �Co zrobisz, gdy wygrasz?�,
- �Mierz wysoko�,
- �Jak wypocz¹æ z trze�wym umy-
s³em?�,
- �Napisz do Dudka�.
A oto laureaci:
- Katarzyna Kuliñska ze SP Nr 13
- Konrad Pietrzyk ze SP Nr 13
- Weronika Jarzyñska ze SP Nr 13
- Jakub £opatka z ZS Nr 8
- Micha³ Rusiecki z Gimnazjum Nr 6

- Marta Szafrañska
Za udzia³ w konkursie �Ja w�ród in-

nych�, gry profilaktyczne otrzymuj¹:
- �wietlica przy SP Nr 13
- klasa IV b (obecnie V b) ze SP

Nr 13
- klasa IV a ( obecnie V a) ze SP Nr 7

Zachowaj Trze�wy Umys³
W trakcie festynu w dniu 17 wrze-

�nia 2005 r.(poni¿ej fotoreporta¿) m³o-
dzie¿ szkó³ podstawowych i gimnazjów
zmaga³a siê:

- w konkurencjach sportowo - rekre-
acyjnych,

- w konkursie plastycznym,
- w programie artystycznym.
W klasyfikacji generalnej w/w kon-

kurencji jury w sk³adzie: Gra¿yna Ha-
ra�na -Zastêpca Prezydenta Miasta, Ewa
Biazik - Dyrektor Miejskiego O�rodka
Kultury oraz Krystyna Michalak - Kie-
rownik Referatu Spraw Spo³ecznych
Urzêdu Miasta dokona³o oceny rywali-
zuj¹cych szkó³. I tak w kategorii szkó³
podstawowych zdoby³a:

-I miejsce     SP Nr 13,
- II miejsce    SP Nr 12,
-III miejsce   SP Nr l4.

W kategorii gimnazjów zdoby³o:
- I miejsce    Gimnazjum Nr 3,
- II miejsce   Gimnazjum Nr 6,
- III miejsce Gimnazjum Nr 2.
M³odzie¿ ze szkó³ podstawowych i

gimnazjów otrzyma³a dyplomy, pucha-
ry oraz nagrody rzeczowe w postaci
sprzêtu sportowego.

Potwierdzeniem wk³adu pracy na-
uczycieli w kampaniê s¹ certyfikaty
ufundowane przez organizatora akcji -
Fundacjê Trze�wy Umys³ i Stowarzy-
szenie Producentów i Dziennikarzy
Radiowych, Patrona honorowego �
Ministra Edukacji Narodowej i Sportu
i Prezydenta Miasta Tomaszowa Ma-
zowieckiego.

Lista osób nagrodzonych certyfikatami:
Gimnazjum Nr 1:
- Aldona B¹k
- Izabela Bia³kowska
- Ma³gorzata Dobosz
- Beata �liwiñska
Gimnazjum Nr 2:
- Katarzyna Le�niewska,
- Jolanta Majewska
- Katarzyna Koziorowska
- Pawe³ Walczak
Gimnazjum Nr 3:
- Anna Grzelak
- Piotr Kaniewski
- Henryka Kowalska
- Emilia Piechna
- Izabela Kolanko
- Marzena Kozar
- Dorota Pa�
- Mieczys³aw Kwapisz

- Wies³aw� ¯muda
Gimnazjum Nr 6:
- Ma³gorzata Jakszuk
- Ma³gorzata Jab³oñska
Gimnazjum Nr 7:
- Mariola Drogosz
- Agnieszka Bieniek
ZS Nr 4:
- Ewa Antonowicz
- Pawe³ Jakszuk
- Joanna Rybak
- Ireneusz Olczyk
- Anna Ksyt
- Jolanta Olczyk
- Maciej Winnik
ZS nr 8:
- Katarzyna Knejska
- Jaros³aw Stêpieñ
- Dorota Winczorek
- Marcin Jab³oñski
SP nr l:
- Anna Janik
- Anna Nowak
- Barbara Sêk
- Alina Sobczyk
SP nr 7:
- Krzysztof Krawczyk
- Urszula Seredyn
SP nr 12:

- Wojciech Milczarek
- Agnieszka Kozera
- Cezary �wiech
- Ewa Krupa
SP nr 13:
- Aneta Bartosiak
- Renata Szadkowska
- Eliza Chmielnicka
- Dariusz Kobacki
- Piotr Jedyk
- Aneta Ko�cista
- Izabela Bañdziarowska
- Anita Przybysz -Wójciak
- Longina Wilczak
- Sylwia Babicka-Lenarczyk
- Anna Kapa³a
- Ewa Lenarcik
- Katarzyna Grodek- Pieñczak
- El¿bieta Wójcik
 SP nr 14:
- Iwona Piotrowska
- Agnieszka Pierzcha³a
- Monika Kubaszewska
- Beata Stañczyk
- Anna Kacperska
- Urszula Gurak
- El¿bieta Obla³a
- Ewa Stañczak - �widerska
- Rados³aw Wilczyñski.
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Wed³ug szacunków s³u¿b kolejowych tegoroczny poci¹g do¿ynkowy przewióz³ do Spa³y ponad dziewiêc tysiêcy pasa¿erów. Tyle osób odpowiedzia³o na nasze
zaproszenie do udzia³u w 6. Do¿ynkach Prezydenckich, opublikowane w poprzednim wydaniu ,,Nowej Gazety Tomaszowskiej��.

Prezydent Miasta Tomaszowa Mazowieckiego
serdecznie dziekuje

Jak u Tuwima
Stoi na stacji lokomotywa. Piêkna,

ogromna� . Tak by³o. 18 wrze�nia i
dzieñ wcze�niej. Ponad siedemdziesiê-
cioletnia lokomotywa ci¹gnê³a sk³ad
piêciu zabytkowych wa-
gonów, by w czasie dzie-
wiêciu kursów przewie�æ
tysi¹ce ludzi do Spa³y. Dla
nas, dla organizatorów
kolejowo-do¿ynkowej za-
bawy, najwa¿niejszym
kursem by³ ten odbyty w
do¿ynkow¹ niedzielê o
dziewi¹tej rano. Toma-
szowski dworzec, zazwy-
czaj senny, jakby czekaj¹-
cy na lepsze czasy, teraz
prezentowa³ siê zupe³nie
inaczej. Na torach dostoj-
na lokomotywa i wagony czekaj¹ce na
pasa¿erów, na peronie ruch zupe³nie
niewyobra¿alny. Du¿o m³odzie¿y, ale

nie tylko. S¹ dzieci, s¹ rodzice, ca³e ro-
dziny. I aparaty fotograficzne. Element
wyposa¿enia najczê�ciej tego dnia za-
uwa¿alny. S¹ hostessy z PKP Cargo.
Rozdaj¹ kolejowe rekla-
mówki, promuj¹ dzia³al-
no�æ firmy. Z megafonu co
rusz s³ychac informacje o
poci¹gu retro i krótkie re-
klamowe teksty przerywa-
ne mini koncertami orkie-
stry dêtej. To ,,Sza³amaje��
z Gimnazjum nr 3. Muzy-
ka m³odych artystów, a
szczególnie  instrumenty,
na których jest wykony-
wana wzbudza zaintereso-
wanie nie mniejsze od za-
bytkowego poci¹gu. Szko-
da, ¿e tak rzadko mo¿na
pos³ucha popisów m³o-
dych muzyków. S¹ m³odzi
aktorzy z ko³a teatralnego
IV LO w Zespole Szkó³
Ponadgimnazjalnych nr 6,
twórcy i wykonawcy pe-
ronowego hepeningu.
M³odzie¿ w strojach na-
wi¹zuj¹cych do wieku po-
ci¹gu, zaprasza na wy-
cieczkê do Spa³y, rozdaje
dzieciom widokówki z okoliczno�cio-
wym tomaszowsko-do¿ynkowym stem-
plem oraz produkty naszego Star Food-
sa. Jest wreszcie ,,¿ywy herb��. Panna i
nied�wied�.

Nic wiêc dziwnego, ¿e posiadacze

aparatów fotograficznych maj¹ pe³ne
rêce roboty. Zdjêcie przy lokomotywie
i jeszcze przy orkiestrze, i jeszcze z
,,herbem�� i jeszcze�. Tak bêdzie przez

ca³y dzieñ. Tu na peronie i pó�niej w
Spale, w bezpo�rednim s¹siedztwie sto-
iska zorganizowanego przez Andrzeja

Kobalczyka i jego ludzi ze Skansenu
rzeki Pilicy.

Punktualnie o 9.00 prezydent Miro-
s³aw Kukliñski daje sygna³ i ruszamy

w podró¿. ¯egna nas muzyka ,,Sza³a-
mai�� oraz u�miechy i machania tych,
którzy pozostaj¹ na dworcu.

Najpierw � powoli � jak ¿ó³w � ociê-
¿ale ruszy³a � maszyna � po szynach �
ospale� i jak w wierszu Tuwima po-

ci¹g rozpêdza³ siê, nabiera³ prêdko�ci.
Jednak poeta w swym wierszu nie wspo-
mina nic, o rado�ci jak¹ po-
ci¹g sprawia³ podró¿nym i
tym, którzy obserwowali z
boku jego bieg. Poci¹g, z
prêdko�ci¹ ponad 20 km na
godzinê  mkn¹³ do celu. Dla
nas celem by³ przystanek na
stacji ,,Spa³a G³ówna Osobo-
wa��. Tu odby³o siê oficjalne
powitanie. By³  szampan, któ-
rym tradycyjnie ju¿ wita do-
¿ynkowych go�ci w³a�ciciel
Restauracji ,,Pod ¯ubrem��
by³ ma³y poczêstunek przygo-
towany po raz drugi przez
Magdalenê Niewiadomsk¹ z
,,Zajazdu Spalskiego��. By³a
równie¿ okazja do zrobienia
licznych pami¹tkowych zdjêc
z prezydentem, ,,¿ywym her-

bem��, lokomo-
tyw¹ w tle. Pod-
ró¿nym nie po-
zostawa³o ju¿
nic jak tylko
przej�c do Spa-
ly, by wzi¹æ
udzia³ w do¿yn-
kowym �wiêcie.

Jedna licz-
nych atrakcji
p r z y g o t o w a -
nych dla do¿yn-
kowych go�ci
by³o stoisko
zorganizowane
przez Andrzeja
K o b a l c z y k a ,
twórcê, a od nie-
dawna dyrekto-

ra, Skansenu rzeki Pilicy. Specyfik¹ an-
drzejowych prezentacji jest to, ¿e z za-
³o¿enia musz¹ by ,,¿ywe��. To co poka-
zuje, to o czym mówi mo¿na dotkn¹c,

wiêcej, mo¿na samemu
uczestniczy w prezenta-
cji. Tak by³o i tym ra-
zem. Tytu³ stoiska na-
wi¹zywa³ do niedaw-
nych obchodów 175-le-
cia miasta i jego zwi¹z-
ków z rzekami. Jan De-
kiel ,,stary m³ynarz ze
Zgierza�� prezentowa³
wykonany przez siebie
model m³yna p³ywaj¹-
cego, opowiada³ o zasa-
dach jego dzia³ania,
zdradza³ jego tajniki
konstrukcyjne. Zainte-
resowanym opowiada³
te¿ o stojacym tu¿ obok
modelu wiatraka. Tego
dnia pan Jan mia³ du¿o
pracy � wynika³a ona z
zainteresowania jakie
wzbudza³y prezentowa-
ne przez niego ekspona-
ty. Na ,,si³aczy�� czeka-
³o oryginalne, rêczne
¿arno. Samemu mo¿na

by³o przekona siê ,,jak ³atw¹ prac¹�� by³o
mielenie ziarna. Je�li dodac, ¿e pracê tê
w gospodarstwie domowym wykony-
wa³y g³ównie kobiety nic dziwnego, ¿e
niejeden gospodarz wola³ ze sw¹ pani¹
nie zadzierac.

Mi³ym akcentem przy tomaszow-
skim stoisku by³y wystêpy ,,Doko-

wian��, dzieciêcego zespo³u ludowego
z DOK-u w Bia³obrzegach. Mlodzi ar-

ty�ci podobali siê tak samo jak w ze-
sz³ym roku. Brawa publiczno�ci by³y
najlepszym tego potwierdzeniem.

***
Do¿ynki w Spale odbywa³y siê po

raz szósty. Ko-
lejny raz uczest-
niczy³o w nich
nasze miasto.
Pierwszy raz
uda³o siê zorga-
nizowac prze-
jazdy poci¹-
giem, który z w
pe³ni nazwac
mo¿na � retro.
Czy impreza do-
¿ynkowa za rok
ponownie zago-
�ci w Spale, czy
kolejny raz bê-
dzie dane organi-
zowac przejazdy
,,tomaszowsko-
spalskiej kolei

dozynkowej��? Tego nie wie nikt. Tego-
roczne by³y mo¿liwe dziêki ogromnej po-

mocy s³u¿b PKP
CARGO oraz
do�c sporej licz-
bie osób z najró¿-
niejszych firm.
Obok drukujemy
podziêkowanie
prezydenta mia-
sta kierowane do
tych, którym jak
najbardziej nale-
¿y siê ono. W pe³-
ni przy³¹czam siê
do niego. Bêd¹c
obserwatorem z
do�c bliska mam
pewno�c, ¿e do
tych podziêko-

wañ przy³¹cza siê ogromna rzesza pasa-
¿erów spalskiego, do¿ynkowego poci¹gu.

Jan M. Kalbarczyk

Panu Prezesowi PKP S.A. Andrzejowi Wachowi
Panu Prezesowi PKP CARGO S.A. Józefowi Markowi Kowalczykowi
za pomoc w uruchomieniu poci¹gu retro, który by³ niew¹tpliw¹ atrakcj¹ VI
Do¿ynek Prezydenckich odbywaj¹cych siê w Spale w dniu 18 wrze�nia 2005 roku

Podziêkowania kierowane s¹ równie¿ do osób i firm, których pomoc przy-
czyni³a siê do u�wietnienia udzia³u gminy-miasta Tomaszów Maz w spal-
skiej imprezie:
Skansen Rzeki Pilicy
Dzielnicowy O�rodek Kultury
Joanna Dela
Roman Ciecierski
Roman Zawada
Andrzej Goworek
Zespó³ Szkó³ Ponadgimnazjalnych nr 6
Gimnazjum nr 3
SIM PCK
Star Foods
ICE full
MZK
OSiR
Pañstwowa Stra¿ Po¿arna
Zak³ad Energetyczny
Zak³ad Urz¹dzania i Konserwacji Zieleni � Jerzy Zysiak
Zak³ad Introligatorski Ryszard Pawlik
Restauracja ,,Pod ¯ubrem��
Restauracja ,,Zajazd Spalski��



NUMER 10, pa�dziernik 200510

Raport badania stanu nasycenia w obszarze handlu i us³ug w Tomaszowie Mazowieckim

W pierwszych latach zmian ustrojo-
wo-gospodarczych po roku 1989, za-
chodzi³y w polskiej  gospodarce, a
szczególnie w handlu ¿ywio³owe pro-
cesy rozwojowe przedsiêbiorczo�ci
wp³ywaj¹ce na rozwój sektora prywat-
nego, a zw³aszcza na rozwój ilo�ciowy
ma³ych firm.

Postêpuj¹ce jednak w nastêpnych
latach procesy globalizacyjne stworzy-
³y trudniejsze warunki dzia³ania drob-
nych przedsiêbiorstw handlowych.
Przewa¿aj¹ce w strukturze polskiego
handlu niewielkie, czêsto rodzinne fir-
my stanowi¹ niemal po³owê ogólnej
liczby ma³ych i �rednich przedsiê-
biorstw, dlatego te¿ wiêkszo�æ proble-
mów i ograniczeñ w rozwoju handlu jest
charakterystyczna dla ca³ego sektora
MSP. Wspólne s¹ te¿ makro i mikro-
ekonomiczne oraz systemowe uwarun-
kowania okre�laj¹ce kondycjê drobne-
go handlu oraz ma³ych i �rednich pro-
ducentów.

Opracowaniem strategii dla ma³ych
i �rednich przedsiêbiorstw w UE, zaczê-
to zajmowaæ siê na pocz¹tku lat 90.
Wówczas po raz pierwszy skoordyno-
wano dzia³ania maj¹ce na celu popra-
wê klimatu ekonomicznego, w którym
funkcjonuj¹ najmniejsze firmy, przed-
siêwziêto ró¿norodne formy wsparcia
tego sektora. Przepisy dotycz¹ce ma³ych
i �rednich firm ujednolicono i zliberali-
zowano, uproszczono systemy podatko-

Instytut EUROTEST z Gdañska oraz  Urz¹d Miasta w Tomaszowie uczestniczyli w projekcie badawczym w oparciu o 6. Program Ramowy Europejskich Badañ Rozwoju
oraz Prezentacji wspomagaj¹cy Tworzenie Europejskich Obszarów Badawczych 2004-2005 r.

Celem wykonania badania by³o zdiagnozowanie sytuacji w Tomaszowie Mazowieckim w sektorze us³ug i handlu. Raport, który powsta³, u³atwi osobom
zainteresowanym za³o¿eniem w³asnej firmy podjêcie decyzji jakiego rodzaju dzia³alno�æ mo¿na uruchomiæ w mie�cie.

Ca³kowity koszt przeprowadzenia badania wynosi 14.000 z³, ale Tomaszów pokry³ 40% tej kwoty czyli 5.599,80 z³. Pozosta³e 60% zosta³o sfinansowane ze �rodków unijnych.
W kwietniu 2005 roku powsta³ wspomniany �Raport badania stanu nasycenia w obszarze handlu i us³ug w Tomaszowie Mazowieckim� . W kolejnych numerach �NGT�

prezentowaæ bêdziemy fragmenty raportu, który miejmy nadziejê zainteresuje mieszkañców miasta.

we, wreszcie opracowano formy wspar-
cia.

6. PR sprzyja wykorzystaniu euro-
pejskich sieci badawczo-naukowych do
uczynienia z Unii Europejskiej najbar-
dziej dynamicznej i konkurencyjnej na
�wiecie gospodarki opartej na wiedzy.
Jest instrumentem UE s³u¿¹cym do
wspó³finansowania badañ w Europie.
Program ten, zaproponowany przez
Komisjê Europejsk¹ i przyjêty 3 czerw-
ca 2002 roku przez Radê Ministrów i
Parlament Europejski, jest otwarty dla
publicznych i prywatnych ma³ych i du-
¿ych podmiotów badawczych przez
okres czterech lat od koñca 2002 roku
do koñca 2006 roku.

Transformacja gospodarki Polski nie
jest jeszcze zakoñczona, znajduje siê na
kolejnym poziomie zmian i rozwoju.
Istniej¹cy nadal w Polsce model �go-
spodarki produkcyjnej� bêdzie zmienia³
siê w kierunku modelu �gospodarki
us³ugowej� zgodnie z tendencjami i
dotychczasowym kierunkiem zmian
w gospodarkach krajów unijnych.
Ju¿ w tej chwili drugie miejsce w
Polsce w  tworzeniu PKB ma udzia³
�handlu i us³ug�. Udzia³ ten w roz-
woju miast i gmin oraz kraju bêdzie
siê zwiêksza³.

W³a�nie na szczeblu lokalnym za-
chodz¹ zmiany, które dotycz¹ lokal-
nych spo³eczno�ci i gospodarek.
Wp³ywaj¹ na kszta³t  przestrzenne-

go  zagospodarowania miast, kierun-
ków rozwoju gospodarczego w tym
na rynek pracy, a tak¿e na jako�æ
¿ycia oraz poziom dochodów spo-
³eczno�ci lokalnych.

1. Stan nasycenia sklepami w mie-
�cie

1.1. Indeks Stanu Sieci Handlowej

Stan nasycenia sklepami w gospo-
darce rynkowej nie wynika z obowi¹-
zuj¹cych wska�ników czy norm. S³u¿¹
temu badania rynkowe, które w rozwi-
niêtych gospodarkach spe³niaj¹ bardzo
powa¿n¹ rolê informacyjn¹ zarówno w
procesach decyzyjnych jak i w plano-
waniu.  Ustalenie jaki jest stan nasyce-
nia sklepami jest bardzo wa¿ny dla
w³adz miasta, inwestorów, czy planu-
j¹cych otworzyæ w³asn¹ dzia³alno�æ
gospodarcz¹.

Sieæ handlowa s³u¿y zaspakajaniu
okre�lonych potrzeb ludno�ci.  Jej stan
i jako�æ stale podlega subiektywnej oce-
nie mieszkañców i konfrontacji w sto-
sunku do potrzeb. Zatem parametrem,
który mo¿e byæ pomocny  w dokona-
niu  oceny  stanu nasycenia sklepami w
mie�cie jest w istocie stopieñ zaspoko-
jenia potrzeb mieszkañców. Pomiaru
jaki jest ten stan mo¿na dokonaæ po-
przez  przeprowadzenie badania  ryn-
kowego  klientów korzystaj¹cych z sie-
ci handlowej miasta.

Metodologia badania.
Badania rynkowe wykonywane s¹ w

poszczególnych miastach na dobranych
próbach mieszkañców. Liczebno�æ pró-
by badania w Tomaszowie Mazowiec-
kim zosta³a ustalona za pomoc¹ klasycz-
nych metod estymacyjnych.  Wielko�æ
próby  wynosi³a  900 mieszkañców.
Próba badania, aby odzwierciedla³a
strukturê badanych mieszkañców,  kon-
trolowana by³a ze wzglêdu na dwa kry-
teria doboru tj.  p³eæ i wiek responden-
tów. W badaniu uczestniczy³y osoby od
15 roku ¿ycia.  Strukturê próby badania
podajemy w poni¿szym zestawieniu.

P³eæ:  kobieta  51%, mê¿czyzna 49%
Wiek:  od 15 � 24 lat 18%, od 25-39

lat 35%, od 40-54 lat 23%, od 55 lat i
wiêcej 24%.

Badanie wykonano  w miesi¹cu mar-
cu 2005 roku za pomoc¹ metody bezpo-
�rednich wywiadów telefonicznych. Do-
bór respondentów do badania nast¹pi³
metod¹ losow¹ z ksi¹¿ki telefonicznej
wydanej przez Ditel S.A. W za³¹czeniu
przedstawiamy zastosowany w badaniu
kwestionariusz ankietowy (za³. nr 1).

Analizy statystyczne dokonane zo-
sta³y przy zastosowaniu specjalistycz-
nego pakietu oprogramowania kompu-
terowego SPSS Professional Stati-
stics�.

Jednym z elementów badania by³o
pozyskanie danych w celu ustalenia sta-
nu nasycenia sklepami, okre�lonego za

pomoc¹ Indeksu  Stanu Sieci Handlo-
wej

 Indeks Stanu Sieci Handlowej jest
wska�nikiem oceny stanu nasycenia
sklepami w poszczególnych bran¿ach,
w podziale na formy handlu tj. trady-
cyjne sklepy i nowe formy handlu  (tj.
super i hipermarkety, centra handlowe).
Indeks powstaje  w wyniku udzielonych
odpowiedzi na pytanie; Czy P/P zda-
niem w mie�cie jest wystarczaj¹ca ilo�æ
sklepów (w wymienionych bran¿ach i
formach handlu)? Budowa Indeksu
opiera siê na analizie odpowiedzi, któ-
re wskazuj¹ na braki ilo�ciowe sklepów
w poszczególnych formach handlu w
odniesieniu do  badanych siedmiu na-
stêpuj¹cych bran¿::

1. spo¿ywczej,
2. przemys³owej z art. codziennego

u¿ytku,
3. odzie¿y i obuwia
4. RTV i AGD
5. mebli i wyposa¿enia mieszkañ
6. sportowo turystycznych
7. remontowo-budowlanych typu

dom i ogród
Indeks przedstawiany jest w skali

punktowej o warto�ci od 0 punktów
do  �10 punktów. Im jest on ni¿szy
(ujemny) tym wiêksze braki w ocenie
mieszkañców wystêpuj¹ w sieci han-
dlowej miasta  w danej bran¿y i w
formie handlu.

Poni¿ej przedstawiamy wyniki badania stanu nasycenia sklepami dla miasta Tomaszowa Mazowieckiego. Poniewa¿ jest to pierwsze badanie tego typu w Tomaszowie Mazowieckim, mo¿na bêdzie
stwierdziæ na jego podstawie pewien stan na okre�lony czas, bez mo¿liwo�ci ustalenia  dynamiki  zmian w stosunku do potrzeb mieszkañców

Wykres  1. Nasycenie  sklepami w Tomaszowie Mazowieckim.  Indeks Stanu Sieci Handlowej w odniesieniu do  siedmiu  bran¿  oraz  form handlu tradycyjnego i supermarketów.

c.d. w numerze 11
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Jego filmy �Ewa chce spaæ�, �Gdzie jest genera³?�, �Jak rozpêta³em II wojnê �wiatow¹� czy �Nie lubiê poniedzia³ku� nale¿¹ do kanonu polskiej komedii, a wielu uwa¿a je
wrêcz za dzie³a kultowe. Tadeusz Chmielewski, tomaszowianin, jak sam przyznaje od zawsze mia³ sk³onno�æ do �robienia ró¿nych g³upot i weso³o�ci...�

SPECJALISTA OD KOMEDII
Nazywany mistrzem filmowej bru-

leski, specjalist¹ od komedii, tomaszo-
wianin Tadeusz Chmielewski debiuto-
wa³ na du¿ym ekranie w sposób o ja-
kim inni polscy re¿yserzy mogli i mog¹
tylko pomarzyæ. Jego film �Ewa chce
spaæ� (1957) zdoby³ uznanie w kraju i
za granic¹. Otrzyma³ szereg nagród w
tym Grand Prix Miêdzynarodowego
Festiwalu Filmowego w San Sebastian,
oraz nagrody w Mar Del Plata i Edyn-
burgu. Otworzy³ drzwi do kariery Bar-
barze Kwiatkowskiej, Kalinie Jêdrusik,
Jeremiemu Przyborze i Wac³awowi
Kowalskiemu. I choæ sam Chmielew-
ski przyznaje, ¿e od zawsze mia³ sk³on-

no�æ do �robienia ró¿nych g³upot i we-
so³o�ci� to jednak tak naprawdê nic nie
zapowiada³o, ¿e zostanie re¿yserem.

Urodzi³ siê w 1927 roku w Tomaszo-
wie Mazowieckim, w skromnej rodzi-
nie, jego ojciec by³ policjantem. Kie-
dy wybuch³a wojna, przysz³y re¿yser,
mia³ 12 lat. W czasie okupacji uczy³
siê zawodu �lusarza, by³ czeladnikiem.
Tu¿ po zakoñczeniu dzia³añ wojen-
nych opu�ci³ spokojny ju¿ i nieco sen-
ny Tomaszów i wyjecha³ do rodziny
do �winouj�cia.

Na wybrze¿u w dzieñ pracuje jako
robotnik, a wieczorami przygotowu-
je siê do matury. Jako nad wyraz
wra¿liwy cz³owiek ucieczki od sza-
rej rzeczywisto�ci szuka w pisaniu. W
ten sposób powstaje na pustych kar-
tach poniemieckiej ksiêgi pami¹tko-
wej jego pierwszy scenariusz. Owe
oryginalne zapiski Chmielewski wy-
sy³a do £ódzkiej Szko³y Filmowej.
Traf chce, ¿e trafiaj¹ w rêce Antonie-
go Bardziewicza i tym samym staj¹
siê dla naszego bohatera  swoist¹
kart¹ wstêpu na t¹ uczelniê. Po zda-
nej eksternistycznie w Szczecinie
maturze wyrusza on w kolejn¹ pod-
ró¿ w swym ¿yciu, tym razem do
£odzi.

Jest rok 1949. Poniewa¿ w owym
czasie w ³ódzkiej Filmówce nie ma
jeszcze wydzia³u scenopisarstwa Ta-
deusz Chmielewski zostaje wiêc stu-
dentem re¿yserii. Zaprzyja�nia siê z
Kazimierzem Kutzem, Januszem
Morgensternem, Andrzejem Wajd¹,
Konradem Na³êckim i Andrzejem Cze-
kalskim. Z tym ostatnim za kilka lat sta-
nie za kamer¹ w trakcie realizacji swe-
go debiutanckiego filmu, zanim jednak
to nast¹pi musi najpierw skoñczyæ szko-
³ê (1954) i nabyæ zawodowego obycia,

asystuj¹c przy zdjêciach do filmów
�Podhale w ogniu� i �Tajemnica dzi-
kiego szybu�. Wreszcie nadchodzi rok
1957, czas wielkiego debiutu.

Wspomniany ju¿ tytu³ �Ewa chce
spaæ� by³ ogromnym sukcesem.
Chmielewski jako wspó³twórca scena-
riusza, odbieraj¹c nagrody tak¿e za naj-
lepszy filmowy scenariusz, znalaz³
równie¿ potwierdzenie swego talentu
pisarskiego.

W opinii znawców filmowej mate-
rii ta ciep³a, niemal poetycka, utrzyma-
na w bajkowej konwencji opowie�æ o
dziewczynie szukaj¹cej noclegu w mie-

�cie pe³nym �niedo³ê¿nych z³odziei w
melonikach i kaszkietach, od których
na kilometr bije krymina³em i niemra-
wych policjantów w obwis³ych mun-
durach i czapkach opadaj¹cych na

uszy� jest jednym z pierwszych w
owym czasie obrazów w polskim ki-
nie, którego bohaterami nie s¹ twardy-
mi, ciê¿ko do�wiadczonymi przez woj-
nê lud�mi ani przodownikami pracy w
pocie czo³a buduj¹cymi socjalizm.

�Ewa chce spaæ� to film, który przy-

niós³ polskiej kinomatografii receptê na
nowy rodzaj komedii, na tzw. wspó³-
czesn¹ komediê filmow¹, w której naj-
wa¿niejszy jest nie b³azeñski ¿art,
a ironia, groteska, dialog mno¿¹-
cy nieporozumienia, intelektual-
ny ¿art i wyszukane sytuacje, nie
pozbawione jednak cienia auten-
tycznego ¿ycia.

Takie sk³adowe odnajdujemy
w kolejnych komediowych ob-
razach Tadeusza Chmielewskie-
go. W�ród nich na uwagê zas³u-
guje ciesz¹cy siê od lat nies³ab-
n¹c¹ popularno�ci¹ tytu³ �Jak
rozpêta³em II wojnê �wia-
tow¹�(1970). I choæ s¹ tacy, któ-
rzy uwa¿aj¹ ¿e obraz tr¹ci sytu-
acyjnym nieprawdopodobieñ-
stwem, bo dlaczego i po co
g³ówny bohater szukaj¹cy dro-
gi do ojczyzny udaje siê do Au-
strii, Jugos³awii, podró¿uje po
Morzu �ródziemnym czy s³u¿y
w Legii Cudzoziemskiej w
Afryce, to i tak od lat niezmien-
nie co raz to m³odsze pokolenia
�wietnie bawi¹ siê ogl¹daj¹c pe-
rypetie Franka Dolasa, okraszone zna-
komitymi nazwiskami ówczesnego fil-
mu. Marian Kociniak, Jan �widerski,
Kazimierz Rudzki, stanowi¹ o pozio-
mie i jako�ci komizmu w filmie.

Tadeusz Chmielewski ma talent i
szczê�cie tak¿e do aktorów. Potwier-
dza to w jednej ze swych najzabawniej-
szych komedii w �Nie lubiê poniedzia³-

ku� (1971). Recenzenci film ten zali-
czaj¹ do tzw. gatunku komedii war-
szawskiej. W odró¿nieniu jednak od
innych filmowych obrazów ze stolica
na pierwszym planie ta komedia nie ma
jednego w¹tku ani jednego bohatera.
O jej wyj¹tkowo�ci i niezwyk³ej dozie

humoru decyduje w³a�nie mnogo�æ
w¹tków, postaci i si³a komiczna najlep-

szych aktorów, m.in.: Bogdana £azu-
ki, Mieczys³awa Czechowicza, Kazi-
mierza Witkiewicza czy Wac³awa Ko-
walskiego. Dodatkowym atutem �Nie
lubiê poniedzia³ku� jest to, ¿e bohate-
rowie komedii czerpi¹ z najlepszych
wzorców gatunku. B³¹kaj¹cy siê po
stolicy W³och to postaæ z �Giuseppe w
Warszawie�, rabuj¹cy bank d¿entelmen
wzorowany jest na bohaterach �Gang-

sterzy i filantropi�, a milicjant opieku-
j¹cy siê niesfornym synkiem w wieku
przedszkolnym jest nawi¹zaniem re¿y-
sera do jego debiutanckiego filmu
�Ewa chce spaæ�.

Wymienione komedie nie s¹ jedy-

nymi w dorobku Tadeusza Chmielew-
skiego. Lista jego filmowych produk-

cji jest d³uga i mo¿na na niej znale�æ
takie tytu³y jak: �Walet pikowy�
(1960), �Gdzie jest genera³?� (1964),
�Pieczone go³¹bki� (1966) czy �Wio-
sna panie sier¿ancie� (1974). Choæ to-
maszowianin przez wiêkszo�æ swego
zawodowego ¿ycia wykazywa³ zaciê-
cie komediowe jego re¿yserskie konto
obejmuje równie¿ dramaty: �Dwaj pa-
nowie N� (1962), �W�ród nocnej ci-
szy� (1978) i �Wierna rzeka � (1987),
tak¿e pochodz¹ spod znaku Chmielew-
skiego.

Co robi dzi� najbardziej znany toma-
szowianin? Od przesz³o dwudziestu lat
Tadeusz Chmielewski jest producentem,
opiekunem artystycznym i dyrektorem
studia filmowego �Oko�. W ramach tej
dzia³alno�ci zrealizowa³ blisko 20 fil-
mów ró¿nych re¿yserów. Napisa³ rów-
nie¿ scenariusz do komedii Jacka Brom-
skiego �U pana Boga za piecem� (1998).
A w ubieg³ym roku by³ jednym z sy-
gnotariuszy listu otwartego w sprawie
nowelizacji ustawy o kinomatografii.

I.M.

1) Grzegorz Brzêczyszczykiewicz,
urodzony Pszczyna ko³o Szczebrzeszy-
na, powiat £êko³ody czy Franek Do-
las- �Jak rozpêta³em II wojnê �wia-
tow¹� do dzi� gromadzi rzesze widzów
przed telewizorami
2) �Nie lubiê poniedzia³ku� zdoby-

³o m.in. nagrodê dla najlepszego filmu
roku 1971

Tadeusz Chmielewski zosta³ Ambasadorem Tomaszowa.

1

2

Szc
³em
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Jako syn przedwojennego poli-
cjanta Chmielewski doskonale zna³
�rodowisko stró¿ów prawa, co wy-
korzysta³ pisz¹c scenariusz do ko-
medii�Ewa chce spaæ�. Milicjanci
nigdy mu tego nie darowali i zawsze
na wie�æ, i¿ maj¹ przed sob¹ re¿y-
sera tej komedii wlepiali mu zawy-
¿one mandaty.
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Informacja o dy¿urach
Informujemy, ¿e Przewodnicz¹cy oraz Wiceprzewodnicz¹cy

Rady Miejskiej pe³ni¹ dy¿ury w nastêpuj¹ce dni:

Tomasz Kumek
Przewodnicz¹cy Rady Miejskiej

�roda  15.00 � 17.00

Bogus³aw Drozdowski
Wiceprzewodnicz¹cy Rady Miejskiej

�roda 9.30 � 11.30

Dariusz Smejda
Wiceprzewodnicz¹cy Rady Miejskiej

Pi¹tek 13.00 � 15.30

Waldemar Wendrowski
Wiceprzewodnicz¹cy Rady Miejskiej

Poniedzia³ek 10.00 � 12.00
Czwartek       10.00 � 12.00

Z obrad Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej
Na pa�dziernikowym posiedzeniu, któremu

przewodniczy³ Zenon Adam £aski  Komisja Re-
wizyjna przyjê³a protokó³ z kontroli dzia³alno�ci
Prezydenta Miasta Tomaszowa Maz. dotycz¹cej
wykonania Bud¿etu Miasta Tomaszowa Maz. za I
pó³rocze 2005 roku. Badany Bud¿et w zakresie do-
chodów wynosi³ 89.377.905 z³. Po uwzglêdnieniu
zmian dokonanych w okresie  I pó³rocza dochody
obecnie wynios³y 94.625.092 z³. Wydatki nato-
miast zosta³y ustalone na kwotê
96.946.831 z³ a po uwzglêdnieniu do-
konanych zmian wynosz¹
102.370.787z³. Dla zrównowa¿enia bu-
d¿etu miasta oraz jego pe³nej realizacji
przyjêto przychody w wysoko�ci
12.889.831 z³, które w okresie I pó³ro-
cza zwiêkszono do wysoko�ci
13.066.600 z³. Zwiêkszenie przychodów
wynika³o z wprowadzenia do bud¿etu
wolnych �rodków, które nie zosta³y wy-
korzystane w 2004 roku.

Zespó³ kontrolny stwierdzi³, i¿ w
okresie I pó³rocza zaci¹gniête zosta³y
po¿yczki na ³¹czn¹ kwotê 436.976 z³ na
realizacjê zadania �Budowa kanalizacji
deszczowej i sanitarnej w ulicy Bia³o-
brzeskiej�.

W ocenie Komisji Prezydent Miasta
w I pó³roczu Bud¿et Miasta  realizowa³
w sposób poprawny. Bud¿et zosta³ zrów-
nowa¿ony tak po stronie dochodów i
przychodów jak i po stronie wydatków
i rozchodów. Na podsumowanie kontroli
zespó³ kontrolny sprecyzowa³ nastêpu-
j¹ce wnioski, które skierowane zosta³y
do Prezydenta Miasta:

- Poczyniæ niezbêdne starania w za-
kresie zrealizowania dochodów nale¿-
nych z Europejskim Funduszem Rozwo-
ju Regionalnego na zadanie inwestycyj-
ne p.n. �Budowa kanalizacji sanitarnej i
deszczowej w ul. Bia³obrzeskiej�.

- Przeanalizowaæ realizacjê dochodów w³asnych
w aspekcie poziomu ich wykonania w I pó³roczu i
dokonaæ urealnienia planu, a szczególno�ci w za-
kresie �pozosta³ych podatków i op³at�.

- Prowadziæ bie¿¹c¹ analizê w zakresie wyko-
nania planu dochodów z tyt. udzia³u w dochodach
bud¿etu pañstwa z uwagi na stosunkowo niski
wska�nik ich wykonania.

- Prowadziæ bie¿¹c¹ windykacjê nale¿no�ci
podatkowych i innych tak, aby zmniejszyæ ich stan
na koniec roku bud¿etowego.

- Zaleca siê wcze�niejsze rozpoczynanie reali-
zacji zadañ inwestycyjnych, aby ich

realizacja przebiega³a rytmicznie.
- Zaleca siê roz³o¿enie wydatków, w tym rów-

nie¿ inwestycyjnych, proporcjonalnie w ci¹gu ca-

³ego roku a nie kumulowanie w III i IV kwartale.

- Zaleca siê wykonanie zgodnie z harmonogra-
mem zadania inwestycyjnego pod nazw¹ �Kanali-
zacja sanitarna i deszczowa w ul. Bia³obrzeskiej�
wspó³finansowanego ze �rodków Unii Europej-
skiej.

- Zaleca siê dostosowanie dotacji dla Miejskie-

go Zak³adu Komunikacyjnego do faktycznych wy-
datków tak aby nie powstawa³y zobowi¹zania wy-
magalne.

- Zaleca siê wykonanie zadania �szeroko-
pasmowy system przesy³u danych� w zakre-
sie przeznaczonym do realizacji w roku bie-
¿¹cym. Na planowan¹ kwotê 420.000 z³ brak
jest bowiem wykonania finansowego i rzeczo-

wego.

- W okresie I pó³rocza 2005 nie
stwierdzono w wydatkach bud¿eto-
wych waloryzacji p³ac pracowni-
ków Urzêdu Miasta � zgodnie z wa-
loryzacj¹ wynagrodzeñ w sferze bu-
d¿etowej.

Z wynikami  kontroli oraz opini¹
na temat przebiegu wykonania Bu-
d¿etu Miasta, Komisja zapozna³a
Radê Miejsk¹ na sesji w dniu 5 pa�-
dziernika br.

Kolejnym punktem porz¹dku obrad
by³a dyskusja na temat inwestycji
prowadzonych przez Tomaszowskie
Towarzystwo Budownictwa Spo-
³ecznego.

Wies³aw Paw³owski Prezes TTBS
poinformowa³ Komisjê, i¿ zosta³ od-
dany do u¿ytku budynek przy ulicy
Stolarskiej 9, w którym znajduje siê
35 mieszkañ. Wa¿nym przedsiêwziê-
ciem by³a partycypacja najemców w
kosztach budowy lokali  mieszkal-
nych.

Kolejn¹ inwestycj¹ bêdzie blok o
28 lokalach mieszkalnych przy ulicy
Stolarskiej 31 A.

W trakcie realizacji jest budynek
przy ulicy Bursztynowej. Lokale

mieszcz¹ce siê na parterze bêd¹ spe³nia³y warunki
do zamieszkania osób niepe³nosprawnych. Aktu-
alnie inwestycja znajduje siê na etapie stanu suro-
wego, zamkniêtego. Prowadzone s¹ roboty elek-
tryczne, instalacji centralnego ogrzewania i robo-
ty wodno-kanalizacyjne. Termin zakoñczenia tych
robót to oko³o jeden miesi¹c.

Komisja stwierdzi³a, ¿e g³ównym celem Toma-
szowskie TBS winno byæ zabezpieczenie potrzeb

mieszkaniowych nastêpuj¹cych  grup spo³ecznych:
· rodzin �redniozamo¿nych,
· rodzin niezamo¿nych,
· rodzin ubogich.
W opinii spo³ecznej docieraj¹cej do Komisji,

inwestycja realizowana przy ulicy Bursztynowej
jest kosztowna, co przyczyni siê do wysokiej ceny
1 m2. powierzchni. Komisja postanowi³a wyst¹piæ
do Prezydenta Miasta z wnioskiem w sprawie
przedstawienia nastêpuj¹cych informacji:

· data rozpoczêcia inwestycji przy ulicy Bursz-
tynowej,

· termin zakoñczenia realizacji,
· koszt 1 m2 mieszkania,
· rozstrzygniêcia przetargowe,
Komisja Rewizyjna zobowi¹za³a Prezesa TTBS

do z³o¿enia dokumentów niezbêdnych do oceny
dotychczasowej sytuacji w zakresie realizacji in-
westycji mieszkaniowych na terenie miasta.

Komisja podczas posiedzenia rozpatrzy³a rów-
nie¿ skargi mieszkañców miasta w nastêpuj¹cych
sprawach:

· P. Grzegorz Knapik z³o¿y³ skargê  do Komisji
w sprawie procedury negocjacji stosowanych przez
TTBS na wynajem lokalu przy Pl. Ko�ciuszki 1
nale¿¹cego do zasobów TTBS. Wy¿ej wymienio-
ny zwróci³ siê z wnioskiem o wynajêcie przedmio-
towego lokalu na prowadzenie dzia³alno�ci gospo-
darczej. Zdaniem p. Knapika prowadzona z nim
procedura negocjacyjna by³a niew³a�ciwa, nie zo-
sta³y mu przedstawione wyczerpuj¹ce informacje.
Nie zosta³ poinformowany o z³o¿onej ofercie przez
drug¹ osobê. Jako przedsiêbiorca nie zosta³ potrak-
towany w³a�ciwie.

·  P. El¿bieta Kondejewska zwróci³a siê w spra-
wie wnikliwego rozpatrzenia skargi, jak¹ z³o¿y³a
do Prezydenta Miasta, dotycz¹c¹ niezgodnego z
prawem dzia³ania pracownika samorz¹dowego.
Zdaniem P. Kondejewskiej pracownik Urzêdu Mia-
sta zbiera³ podpisy pod petycj¹ wyra¿aj¹c¹ sprze-
ciw wobec planów inwestycyjnych na nieruchomo-
�ci mieszcz¹cej siê przy Targowisku Miejskim.

W powy¿szych sprawach  Komisja skierowa³a
wnioski do Prezydenta Miasta o ponowne, wni-
kliwe rozpatrzenie przedmiotowych skarg i roz-
strzygniêcie ich z uwzglêdnieniem interesów
mieszkañców.

Zenon Adam £aski
Przewodnicz¹cy Komisji Rewizyjnej

www.skansenpilicy.pl

Barbara Gajewska

M³yn nad Pilic¹
                                   Andrzejowi Kobalczykowi

M³yn nad Pilic¹ ju¿ nie miele zbo¿a
Pilnuje skrawka ziemi na której Andrzej przy³apa³ czas
I ustawia w k¹tach
Pêkate wory historii
Wy³owionej z pil¹cego nurtu rzeki

Przystajemy na krawêdzi pamiêci
Ksiê¿yc ³ypie na nas olbrzymim �lepiem
Jak topielec wynurza siê z bezmiaru wód zapomnienia

W m³ynie mo¿na przy³o¿yæ ucho do �ciany tamtych dni
Mo¿na us³yszeæ têtent galopuj¹cego czasu
I mo¿na ug³askaæ mijanie
Które tutaj ³asi siê do naszych zatrzymañ
I zachwytów

Jeden z dwóch wierszy nagrodzonych II nagrod¹ w II Ogólnopolskim Konkur-
sie Literackim �Tomasz�. Konkurs organizuje w Tomaszowie Mazowieckim Zwi¹-
zek Nauczycielstwa Polskiego.

Tydzieñ Trybulalski nr 39
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Z obrad Rady Miejskiej
Przyjêto Plan Zagospodarowania Przestrzennego Miasta

Ostatnia sesja I kadencji M³odzie¿owej Rady Miasta

Po d³ugiej debacie tomaszowscy rad-
ni podczas XLV sesji Rady Miejskiej w
dniu 5 pa�dziernika przyjêli jednog³o-
�nie uchwa³ê  o zatwierdzeniu miejsco-
wego planu zagospodarowania prze-
strzennego miasta Tomaszowa Mazo-
wieckiego oraz o zatwierdzeniu zmia-
ny studium uwarunkowañ i kierunków
zagospodarowania przestrzennego mia-
sta. Obrady odby³y siê przy licznej
obecno�ci kupców naszego miasta. Na
wniosek Komisji i Gospodarki Komu-
nalnej, Mieszkaniowej i Ochrony �ro-
dowiska wprowadzono do planu zago-
spodarowania przestrzennego miasta
szereg zmian dotycz¹cych m.in.
uwzglêdnienia wniosków mieszkañców
naszego miasta w sprawie ich dzia³ek
oraz ograniczenia powierzchni sprzeda-
¿y sklepów wielkopowierzchniowych,
co spotka³o siê z owacj¹ przyby³ych
mieszkañców.

W dalszej czê�ci obrad Rada Miej-
ska przyjê³a zaproponowane przez Pre-
zydenta Miasta zmiany w bud¿ecie mia-
sta na 2005 r. Radni dokonali zwiêkszeñ
w kwocie 40 tys. z³ na wykonanie prac
remontowych i naprawczych na torze
³y¿wiarskim w celu poprawy systemu
ch³odzenia . Zadanie to nale¿y wyko-

naæ przed sezonem zimowym. Wydatki
maj¹tkowe wynikaj¹ce z wieloletniego
programu inwestycyjnego zwiêkszono
na zadanie �Budowa ul. Garbarskiej i
Romanówek� do kwoty 1.240.146 z³,
zgodnie z kosztorysem inwestorskim.
Ponadto zwiêkszono do kwoty 630 tys.
z³ wydatki zwi¹zane z adaptacj¹ po-
mieszczeñ by³ego ¿³obka przy ul. Ce-
kanowskiej 5 na pomieszczenia Miej-
skiego O�rodka Pomocy Spo³ecznej
oraz Schroniska Brata Alberta, co wy-
nik³o z przeprowadzonego przetargu.
Radni wiêkszo�ci¹ g³osów wyrazili zgo-
dê na dodatkowe �rodki finansowe w
kwocie 80 tys. z³ dla Miejskiego Zak³a-
du Komunikacji  na remont dwóch au-
tobusów.

W kolejnym punkcie porz¹dku ob-
rad Zenon £aski Przewodnicz¹cy Ko-
misji Rewizyjnej Rady Miejskiej za-
pozna³ radnych z Informacj¹ w o prze-
biegu wykonania Bud¿etu Miasta To-
maszowa Maz. za I pó³rocze 2005r.
oraz  sprawozdaniem z pracy Komi-
sji Rewizyjnej za I pó³rocze 2005r.
Bogus³aw Drozdowski Wiceprzewod-
nicz¹cy Rady Miejskiej stwierdzi³, i¿
nale¿y dokonaæ wnikliwej analizy wy-
datkowania dotacji dla Klubu Sporto-

wego �Lechia� zarówno za lata ubieg³e
jak i za rok bie¿¹cy.

Radni po raz kolejny odrzucili pro-
jekt uchwa³y w sprawie ustalenia Tar-
gowisk Miejskich w Tomaszowie Ma-
zowieckim i ich regulaminów. Przyjêto
wniosek radnego Marka Krawczyka
dotycz¹cy nowelizacji obowi¹zuj¹cej
ju¿ uchwa³y w sprawie Regulaminów
Targowisk Miejskich. Radny zapropo-
nowa³, aby w uchwale zosta³o uwzglêd-
nione targowisko mieszcz¹ce siê przy
ul. Zgorzelickiej.

Ponadto podjêto szereg uchwa³
geodezyjnych m.in. w sprawie sprze-
da¿y w formie przetargu nieograni-
czonego dzia³ek gruntu stanowi¹cych
w³asno�æ Gminy Miasto Tomaszów
Maz. przeznaczonych pod budownic-
two mieszkaniowe jednorodzinne (ul.
Grota-Roweckiego, Ko³³¹taja), w
sprawie sprzeda¿y w formie bezprze-
targowej, dzia³ki gruntu stanowi¹cej
w³asno�æ Gminy Miasto Tomaszów
Maz. niezbêdnej do poprawienia wa-
runków zagospodarowania nierucho-
mo�ci przyleg³ej. (dot. ul. Brukowej),
w sprawie sprzeda¿y, w formie prze-
targu nieograniczonego nieruchomo-
�ci zabudowanej stanowi¹cej w³a-

sno�æ Gminy � Miasto Tomaszów
Maz. po³o¿onej przy ul. D³ugiej 66
oraz w sprawie zwolnienia z obowi¹z-
ku zbycia w drodze przetargu nieru-
chomo�ci zabudowanych stacjami
transformatorowymi, przeznaczaj¹c je
do sprzeda¿y na rzecz Zak³adu Energe-
tycznego £ód� � Teren S.A.

Kolejna sesja Rady Miejskiej zo-
sta³a zaplanowana siê na koniec
pa�dziernika. Radni m. in. zapo-
znaj¹ siê z informacjê Przewodni-
cz¹cego Rady Miejskiej na temat
o�wiadczeñ maj¹tkowych z³o¿o-
nych przez radnych oraz pracowni-
ków samorz¹dowych.

Prezydent Miros³aw Kukliñski
�Z du¿ym zadowoleniem przyjmu-

jê tê, podkre�lam, jednomy�ln¹ decy-
zjê Rady Miejskiej. S¹dzê, ¿e niewiele
miast naszego województwa posiada
ca³y plan zagospodarowania miast, dla-
tego tym bardziej jego uchwalenie przez
Radê Miejsk¹ jest du¿ym wydarzeniem.

Plan zagospodarowania miasta jest
dokumentem podstawowym, chocia¿-
by dlatego, ¿e otwiera drogê przysz³ym
inwestorom dla szybszej �cie¿ki zdo-
bycia wszystkich niezbêdnych doku-
mentów do rozpoczêcia budowy. My-
�lê, ¿e tak¿e miejskie inwestycje, któ-
re co roku s¹ realizowane da siê rów-
nie¿ szybciej wykonaæ z uwagi na to,
¿e nie bêdzie potrzebna ju¿ ca³a proce-
dura z uzyskaniem decyzji o warun-
kach zabudowy.

Cieszy mnie ponadto fakt, ¿e plan w
pewien sposób ogranicza powstawanie
sieci wielkopowierzchniowych i ich
rozbudowê w naszym mie�cie. Jednost-
ki urbanistyczne s¹ tak podzielone, ¿e
zmniejszyli�my w niektórych rejonach
ustawowe 2000 m² powierzchni zabu-
dowy handlowej do 1200 a nawet mniej.
My�lê, ¿e kupcy powinni byæ usatys-
fakcjonowani, bo w jaki� sposób ich
interesy s¹ zabezpieczone. Na obrze-
¿ach miasta powierzchnia zabudowy
mo¿e byæ wiêksza. Przecie¿ istot¹ jest
to, aby markety nie wchodzi³y do miast,
natomiast na obrze¿ach to jest sprawa
drugorzêdna czy powstan¹ czy te¿ nie.
Równie¿ ten aspekt jest wa¿ny, ¿e taki
plan zosta³ przyjêty w Tomaszowie
Mazowieckim�.

W dniu 28 wrze�nia odby³o sie uro-
czyste posiedzenie koñcz¹ce I kadencjê
M³odzie¿owej Rady Miasta. W³adze
miasta ¿yczy³y by³ym radnym kontynu-
owania dzia³alno�ci samorz¹dowej. Po-
dziêkowania z³o¿yli Waldemar Wen-
drowski Wiceprzewodnicz¹cy Rady
Miejskiej oraz Miros³aw Kukliñski Pre-
zydent Miasta.

- Liczê, ¿e wielu z Was w swoim
dalszym ¿yciu bêdzie bra³o aktywny
udzia³ w ¿yciu miasta wspiera³o wa¿-
ne przedsiêwziêcia dotycz¹ce jego
mieszkañców - stwierdzi³ wiceprze-

wodnicz¹cy Wendrowski.
Zgodnie z obowi¹zuj¹cym statutem

M³odzie¿owej Rady Miasta kadencja
trwaj¹ca 2 lata, zosta³a zakoñczona
wcze�niej w zwi¹zku z rozpoczêciem
przez wiêkszo�æ m³odych radnych na-
uki na uczelniach wy¿szych. Nale¿y
przypomnieæ, i¿ pierwsze historyczne
posiedzenie MRM odby³o siê 12
stycznia 2004 r. po wyborach prze-
prowadzonych w dniu 9 grudnia 2003
r. Radnych wybrano w�ród m³odzie-
¿y tomaszowskich szkó³ ponadgim-
nazjalnych, Studium Medycznym

oraz Filii Uniwersytetu £ódzkiego.
M³odzie¿owej Radzie Miasta przez
okres ca³ej I kadencji przewodniczy-
³a Joanna Stêpieñ.

Przecieraj¹c trudne szlaki samorz¹d-
no�ci m³odzi radni debatowali na wiele
wa¿nych tematów dotycz¹cych toma-
szowskej m³odzie¿y. Jednym z najwa¿-
niejszych celów by³o otworzenie dzien-
nych studiów magisterskich uzupe³nia-
j¹cych w tomaszowskiej Filii Uniwer-
sytetu £ódzkiego na kierunku informa-
tyka. Ponadto przeprowadzono wiele
akcji m.in. �Seans za ksi¹¿kê� w której

udzia³ mog³a wzi¹æ m³odzie¿ czytaj¹c
wypo¿yczon¹ przez siebie ksi¹¿kê z
zasobów Biblioteki Miejskiej. W za-
mian bezp³atnie mo¿na by³o obejrzeæ
film w kinie �W³ókniarz�. Ponadto od-
nawiano plac zabaw dla dzieci na jed-
nym z tomaszowskich osiedli, wspiera-
no takie przedsiêwziêcia jak Wielka
Orkiestra �wi¹tecznej Pomocy, czy To-
maszowski Rajd Integracyjny �U Mo-
drych Wód�.

Byli radni I kadencji M³odzie¿owej
Rady Miasta to: Stêpieñ, Tomasz An-
dryszkiewicz, Kamil Bielas, £ukasz Bi�

Piotr Bo¿yk, Ma³gorzata Fryziel, Wie-
s³aw Gaworek, Sebastian Goworek,
Andrzej Jadrysiewicz, £ukasz Kamiñ-
ski, Dawid Kaliszewski, Julia Kott, Bar-
t³omiej Krzysztofik, Rados³aw Matusik,
Katarzyna Mielowska, Bartosz Niwiñ-
ski, Katarzyna Politowska, Marcin
Rutowicz, Anna Walczak Marta Wa-
rych, Zbigiew Wójtowicz, Anna Za-
j¹c, Dominik Dela, Jacek Dziubiñski,
Kamila Koch, Wiktor £apiñski, Mo-
nika Nowak, Dorota Ra�niak, Marze-
na Stêpieñ, Sergiusz Go³awski oraz
Marlena Widera.
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¯eglarstwo

Od Tomaszowa do Tampa Bay

¯eglarze na Allandach

Po �B³êkitnej Wstêdze�Po �B³êkitnej Wstêdze�Po �B³êkitnej Wstêdze�Po �B³êkitnej Wstêdze�Po �B³êkitnej Wstêdze�
Pogoda jeszcze sprzyja uprawianiu

¿eglarstwa ale sezon regatowy na Zale-
wie Sulejowskim zosta³ ju¿ zakoñczo-
ny. Regatami koñcz¹cymi sezon by³y
zawody rozegrane w Bronis³awowie,
których organizatorem by³
³ódzki klub ¿eglarski Lata-
j¹cy Holender. Wcze�niej
w Swolszewicach Ma³ych
spotkali siê ¿eglarze
uczestnicz¹cy w B³êkitnej
Wstêdze Zalewu Sulejow-
skiego. Organizatorami
tych zawodów byli: piotr-
kowski Okrêgowy Zwi¹-
zek ¯eglarski, port jachto-
wy �Maru�� i M³odzie¿o-
wy Dom Kultury. Dzieñ
przed regatami wiatr by³ na
tyle silny, ¿e tylko niektó-
re za³ogi zdecydowa³y siê
na wyj�cie z portu. W dniu
zawodów wiatru by³o jak
na lekarstwo ale ¿aden z organizatorów
nawet przez chwilê nie zastanawia³ siê
nad odwo³aniem regat. Mimo, ¿e wia³o
s³abo, 1-2 w skali Beauforta do rywali-
zacji przyst¹pi³o ponad trzydzie�ci jach-

tów. Sêdziowie i organizatorzy zdecy-
dowali, ¿e w tegorocznej B³êkitnej
Wstêdze bêdzie  rozegrany tylko jeden
bieg, ale z dwoma d³ugimi kursami spi-
nakerowymi. Jak zwykle na linii startu

panowa³ t³ok i przepychanki, bo jeden
b³¹d na starcie móg³ za³ogê jachtu kosz-
towaæ utratê dobrej pozycji. Umiejêtno-
�ci sterników uczestnicz¹cych w rega-
tach by³y bardzo ró¿ne. Od takich, któ-

re doprowadza³y do b³êdów i kolizji z
innymi ³ódkami po takie które wcze�niej
pozwala³y wygrywaæ w zawodach Pu-
charu Polski. Niestety brak zdecydowa-
nia sternika jednej z omeg doprowadzi³

do wybicia dziury w bur-
cie sportiny 4-Dychy i
w³a�ciciel Wojciech Min-
cer  mimo p³aczu za³ogi
zadecydowa³ o wycofa-
niu ³odzi z regat. Zawo-
dy wygra³ tradycyjnie
Pawe³ Stasiak, który
przyje¿d¿a na zawody z
Pabianic. Godzinê przed
startem woduje swojego
katamarana- wygrywa,
pakuje ³ódkê na wózek,
odbiera puchar i nagrody
i wyje¿d¿a do domu. Dru-
gi startuj¹cy katamaran
by³ w kategorii kabinó-
wek na dwudziestej siód-

mej pozycji, ale w�ród dwukad³ubo-
wych ³odzi zaj¹³ drugie miejsce. �wiad-
czy to o jako�ci ³ódki Stasiaka i jego
umiejêtno�ciach. Wojciech Piasecki to
sternik, od którego kunsztu ¿eglarskie-

go mog³oby siê uczyæ wielu m³odych
adeptów ¿eglarstwa. To w³a�nie prowa-
dzona przez niego ³ódka Bad Boys nie
da³a szans innym jachtom pewnie wy-
grywaj¹c w kategorii kabinówek. Miro-
s³aw Kukliñski i Dariusz Kaczmarski byli
cz³onkami za³ogi Odina 750, którym ste-
rowa³ Marek Szturnoga. Z tomaszow-
skich ¿eglarzy ta za³oga zaprezentowa³a
siê najlepiej zdobywaj¹c w gronie trzy-

dziestu ³odzi siódm¹ pozycjê. Puchar
ufundowany przez Prezydenta Tomaszo-
wa dla sternika najszybszego jachtu wrê-
cza³a Paw³owi Stasiakowi wiceprezydent
Gra¿yna Hara�na i prezes Okrêgowego
Zwi¹zku ¯eglarskiego Tadeusz Kotela.
Atrakcyjn¹ nagrodê ufundowan¹ przez
tomaszowsk¹ firmê El-Pol wrêcza³ zdo-
bywcy drugiego miejsca super przystoj-
ny wiceprezes firmy Adam Grzybowski.

 ....wszystko by³oby dobrze, gdyby
nie te koje. One s¹ takie niewygodne, a
ja dosta³em chyba najgorsz¹ z nich- roz-
pocz¹³ nasz¹ rozmowê Andrzej Mincer,
uczeñ II Liceum Ogólnokszta³c¹cego-
najm³odszy uczestnik wyprawy do Tam-
pa Bay, zorganizowanej przez Toma-
szowskie Towarzystwo Wio�larskie.

Nie ukrywam,
¿e do uczestnictwa
w tej wyprawie, po-
dobnie jak i do po-
przedniej na Spit-
zbergen namówi³
mnie mój tata, któ-
ry bêd¹c w moim
wieku uczy³ siê
¿eglarstwa od pana
Marka Je¿aka w
Szkole Podstawo-
wej nr 9. Teraz oj-
ciec ma swój jacht
4-Dychy i z mniej-
szym lub z wiêk-
szym powodzeniem
�ciga siê na rega-
tach organizowanych na Zalewie Sule-
jowskim. Jednak Zjawa IV, na której
p³ynêli�my to zupe³nie inna ³ód� ni¿ te
które p³ywaj¹ po wodach �ródl¹dowych.
Jacht zabra³ na pok³ad a¿ dwunastu
¿eglarzy, w tym mnie, najm³odszego
uczestnika wyprawy. Ale zacznijmy od
pocz¹tku. Podró¿ zaczê³a siê o czwar-
tej rano po emocjonuj¹cym jak zwykle
w naszej rodzinie pakowaniu dotarli�my
do Okêcia chwilê przed odlotem samo-
lotu, a pó�niej do Toronto w Kanadzie.
Zwiedzali�my znane wszystkim tury-
stom okolice Kanady, których kulmina-
cyjnym punktem jest wodospad Niaga-
ra. Zapasy ¿ywno�ci na rejs robili�my
w Winnipeg, a pó�niej z ca³ym baga-
¿em odbyli�my trzydziesto godzinn¹
podró¿ do Churchill. To w³a�nie w tym
miasteczku poznali�my polskiego my-
�liwego, który zabra³ nas w sobie tylko
znane ostêpy, gdzie z ukrycia mogli�my

zobaczyæ bia³e nied�wiedzie i lisy po-
larne. Jednym z wiêkszych zaskoczeñ
jakie spotka³y mnie podczas naszej pod-
ró¿y by³ widok na kei niemieckiego
cz³onka za³ogi. Niemiec jak siê pó�niej
okaza³o jest studentem matematyki na
Uniwersytecie w Berlinie. Na miejsce
z którego odp³ywali�my dotar³ w klap-

kach. Buty zdar³ po drodze, bo wiêkszo�æ
trasy z lotniska, na którym wyl¹dowa³
pokonywa³ pieszo i autostopem. Pierw-
szy raz widzia³em tak g³odnego faceta.
Kiedy po zakwaterowaniu na Zjawie pe³-
ni³ swoj¹ pierwsz¹ wachtê w kuchni zjad³
wszystko co zosta³o na dnie garnka. To
razem z Niemcem najgorzej podczas
pierwszego sztormu znosili�my chorobê
morsk¹. Po trzech dniach wiszenia za
burt¹ mia³em serdecznie wszystkiego do�æ
i chcia³em wracaæ do domu. Choroba mi-
nê³a razem ze sztormem i kolejne dni by³y
zdecydowanie lepsze. Kiedy na powita-
nie naszej za³ogi wysz³a na kejê ca³a osa-
da innuicka wszystkim zrobi³o siê ra�niej.
Serdeczni Innuici, kiedy zwiedzali nasz
jacht byli zaskoczeni jego wyposa¿eniem.
My byli�my zaskoczeni, ¿e w tak ma³ej
osadzie, w której ¿y³o kilkudziesiêciu
mieszkañców zobaczyli�my skutery �nie-
¿ne, samochody i kontenery mieszkalne

wyposa¿one w komputery z dostêpem do
internetu. Ciekawostk¹, która dotyczy³a
wszystkich osad innuickich by³y produk-
ty sprzedawane w sklepach. Obok mas³a,
mleka i konserw na pó³kach sta³o kilka-
dziesi¹t sztuk broni. Móg³ j¹ kupiæ ka¿dy
z cz³onków osady. Zdecydowanie mniej
dostêpny jest alkohol. Ten mo¿na zamó-

wiæ po przedstawieniu pi-
semnego uzasadnienia tyl-
ko na posterunku policji. To
dlatego Innuici tak chêtnie
wymieniali najszlachetniej-
sze gatunki ryb na butelkê
piwa. Po wp³yniêciu do Iqa-
luit, która jest stolic¹ pro-
wincji Nunavet ucieszy³em
siê z dwóch powodów:
pierwszym z nich by³o
zwiedzanie interesuj¹cego
terenu obfituj¹cego w ma-
lownicze krajobrazy. Drugi
powód by³ bardziej proza-
iczny. Opuszcza³o nas
dwóch cz³onków za³ogi
zwalniaj¹c swoje koje. Na-

reszcie mog³em siê wyspaæ. Siedem dni
po wyruszeniu z Iqaluit dotarli�my do
brzegów Grenlandii. Mo¿e ta wyspa nie
jest zielona jak Irlandia, ale na pewno ro-
�linno�ci tu nie brakuje. Ogromne porty,
asfaltowe ulice, wszystko jak w Europie.
Po krótkim postoju i uzupe³nieniu ¿yw-
no�ci wyruszyli�my na pó³noc wyspy. W
Disko Bay do oceanu wpada najszybciej
poruszaj¹cy siê lodowiec �wiata: Jakob-
shaven. Pokonuje trzydzie�ci metrów
odleg³o�ci w ci¹gu doby produkuj¹c
przy okazji masy lodu. Muszê pochwa-
liæ siê jeszcze raz moim tat¹. Jako jedy-
ny zdecydowa³ siê nurkowaæ w tych
rejonach. Okaza³o siê ¿e wybra³ kiep-
skie miejsce. Pr¹d wodny by³ tam tak
silny, ¿e osi¹ga³ prêdko�æ kilku wêz³ów.
Szczê�cie, ¿e tatu� wcze�niej zabezpie-
czy³ siê lin¹, dziêki temu wrócili�my do
domu razem. Naj³adniejszym miejscem,
które na tej wyprawie zobaczy³em by³

Zdecydowanie bli¿sz¹ ale równie¿
morsk¹ wyprawê zorganizowali cz³on-
kowie Ligi Morskiej i Rzecznej z I Li-
ceum Ogólnokszta³c¹cego. Pod do-
wództwem do�wiadczonego wilka mor-
skiego kpt. Tadeusza Koteli S/Y Wo³o-
dyjowski wyruszy³ z Gdañska na Allan-
dy w Finlandii. � To by³ najbardziej po-
prawny rejs jaki prowadzi³em. Po
pierwsze to zas³uga wyj¹tkowo zdyscy-
plinowanej za³ogi, któr¹ stanowili do-
�wiadczeni ¿eglarze, ci z mniejszym
do�wiadczeniem, którzy s¹ uczniami I
LO, chêtnie uczyli siê od starszych- a
proszê mi wierzyæ, ¿e by³o od kogo. Po

drugie oprócz jednej naprawdê bardzo
gro�nej sytuacji, która nas spotka³a przy
wychodzeniu z portu, kiedy przesta³
pracowaæ silnik i przy silnym wietrze
postawili�my ¿agle ca³o wychodz¹c z
opresji, wiêcej takich przygód nie mie-
li�my. Po trzecie zobaczyli�my wiele
nowych i ciekawych dla nas miejsc-po-
wiedzia³ kapitan Tadeusz Kotela. Wie-
my, ze mówi³ prawdê bo potwierdzili
to wszyscy cz³onkowie za³ogi S/Y Wo-
³odyjowski, którzy za naszym po�red-
nictwem sk³adaj¹ serdeczne podziêko-
wania za bezpieczny rejs swojemu ster-
nikowi.

najd³u¿szy licz¹cy 200 km fiord Gren-
ladii- Sonderstromfjord. Najszersze
miejsca tego przesmyku mia³y po dwie-
�cie- trzysta metrów szeroko�ci. Z kil-
kuset metrowych pionowych �cian
sp³ywa³y do morza lodowe wodospa-
dy. ̄ eby opisaæ piêkno tych okolic mu-
sia³bym u¿yæ tyle miejsca co Eliza
Orzeszkowa w opisach przyrody w
powie�ci Nad Niemnem- wiêc proszê
mi wierzyæ na s³owo. I jeszcze jedno:
polecam to miejsce choæ zabrzmi to

cynicznie ka¿demu mi³o�nikowi wêd-
karstwa. A ci¹gu kilkudziesiêciu minut
mo¿na tam z³apaæ skrzynkê dorszy. To
miêdzy innymi dziêki takim atrakcjom
ostatnie dni wyprawy mija³y mi bar-
dzo szybko. Mimo ciasnej na pocz¹t-
ku koi, mimo nocnych wacht, sztor-
mów, choroby morskiej, lodowatego
wiatru i podartych ¿agli, które kazali
mi zszywaæ, jak tata zaproponuje ko-
lejn¹ wyprawê- pakujê siê w dziesiêæ
minut i jadê z nim.



Nowa Gazeta TomaszowskaNUMER 10, pa�dziernik 2005 15

Pi³ka no¿na Pi³ka rêczna

Kajakarstwo

Sport szkolny

Zwyciêstwo Lechii w Wolborzu
Pierwsze zwyciêstwo pod wodz¹

nowego trenera Krzysztofa Motyla od-
nie�li pi³karze RKS Lechia 1923. Poje-
dynki Lechii ze Szczerbcem Wolbórz
zawsze nale¿a³y do zaciêtych i widowi-
skowych. Teraz Lechii wyj¹tkowo za-
le¿a³o na zwyciêstwie, bo nie odnios³a
go od kilku kolejek. Od chwili kiedy z
funkcji trenera zrezygnowa³ Tadeusz
Lubicki, a pracê z zespo³em rozpocz¹³
Krzysztof Motyl, któremu pomaga
Grzegorz Komorowski lechici wygrali
po raz pierwszy. Wcze�niej by³ remis
ze Skalnikiem Sulejów 2:2 i przegrane:
najpierw na wyje�dzie z Pilic¹ Przed-
bórz 0:3 i u siebie z B³yskiem Aleksan-
drów 1:2. Do Wolborza przyjecha³a
ogl¹daæ dru¿ynê z Nowowiejskiej spo-
ra grupa kibiców z Tomaszowa. Rado�æ
w szeregach dopinguj¹cych zapanowa-
³a dwie minuty po przerwie, kiedy
Pawe³ �migiel zdoby³ prowadzenie dla
Lechii. M¹dra i konsekwentna gra w
obronie pozwoli³a utrzymaæ korzystny
rezultat do koñca spotkania. Na po-
chwa³ê zas³uguje dobra postawa w
bramce Przemys³awa Chmielewskiego,

którego kilka udanych interwencji by³o
nagradzanych brawami. Pierwszy uda-
ny mecz po d³ugiej przerwie rozegra³
Tomasz Szymañski, zast¹piony do-
piero w siedemdziesi¹tej minucie
przez Micha³a Klimeckiego. � Od-
nie�li�my zas³u¿one zwyciêstwo.
Grali�my m¹drzej od przeciwnika, a
próba zaskoczenia zaraz po wzno-
wieniu gry zakoñczy³a siê zdobyciem
bramki. Musimy dotrwaæ do koñca
rundy jesiennej i liczyæ, ¿e takich
zwyciêstw jak to dzisiejsze bêdzie
wiêcej. Je�li powiod¹ siê plany po-
zyskania nowych zawodników i tre-
nera nie bêdziemy musieli  siê mar-
twiæ o miejsce w lidze okrêgowej �
oczywi�cie po prawid³owo przepra-
cowanej przerwie zimowej- powie-
dzia³ trener Krzysztof Motyl.

Sk³ad Lechii: Przemys³aw Chmie-
lewski, Mariusz Wojtaszek, Rados³aw
Karp, Sylwester Dudkiewicz (od 80
min. Piotr Krajewski), Kamil Szym-
czak, Pawe³ �migiel, Tomasz Szymañ-
ski (od 70 min. Micha³ Klimecki), Rafa³
Rusek (od 45 min. Rafa³ Miñski).

VICTORIA ZAINAUGUROWA£A SEZON
Zadowolenia z gry swoich pod-

opiecznych nie kry³ trener Marek Para-
da po powrocie na obiad w sobotnie
popo³udnie. Toma-
szowskie pi³karki
rêczne odnios³y zde-
cydowane zwyciêstwo
nad dru¿yn¹ ³ódzkiego
ChKS-u I  wygrywa-
j¹c 19:11. Pocz¹tek
meczu nie zapowiada³
wysokiej wygranej ze-
spo³u Victorii.
£odzianki rozpoczê³y
bardzo agresywnie i
osi¹gnê³y w piêtnastej
minucie znacz¹c¹
przewagê 6:2. Jednak
pierwsza po³owa po
kilku cennych uwa-
gach trenera i uspoko-
jeniu gry przez tomaszowianki zakoñ-
czy³a siê remisem 8:8. Po przerwie za-
wodniczki ChKS-u, które w kadrze
wojewódzkiej m³odziczek stanowi¹
wiêkszo�æ, tylko przez sze�æ minut pro-
wadzi³y wyrównan¹ grê zdobywaj¹c
bramki. Od trzydziestej szóstej minuty
spotkania celne trafienia zapisywa³y na
swoich kontach tylko podopieczne Mar-
ka Parady. �Po kiepskim pocz¹tku me-
czu, o którym lepiej nie pamiêtaæ,
wszystkie dziewczêta zagra³y dodrze i
zas³u¿y³y na pochwa³ê. Nie chcê niko-
go wyró¿niaæ, bo na uznanie za konse-
kwentn¹ i zaplanowan¹ grê zas³u¿y³
ca³y zespó³ � powiedzia³ trener Marek
Parada.

Victoria gra³a w sk³adzie: Julia Fr¹t-
czak, Monika Biñczyk, Sandra Szy-
d³owska, Magdalena Milczarek, Marta
Turlej, Anna Chojnowska, Paulina Przy-

bysz, Wenesa Porwañska, Paulina Woj-
ciechowska, Aneta Betka, Magdalena
Michalak, Milena Kuliñska, Katarzyna

Hadzio, Marta Zakrzewska, Marta Sza-
frañska, Dorota Belica, Paulina Bugaj-
ska.

Tego samego dnia spotkanie w roz-
grywkach m³odzie¿owych ³ódzkiego
Zwi¹zku Pi³ki Rêcznej rozgrywali rów-
nie¿ juniorzy m³odsi Victorii. Pod-
opieczni Paw³a Szczurtka zremisowali
z MKS MOS I Wieluñ 26:26. O zaciê-
to�ci tego meczu �wiadczy fakt, ¿e sê-
dzia a¿ dziesiêciokrotnie odsy³a³ zawod-
ników obu zespo³ów do odbycia kar
dwuminutowych. Tomaszowianie
otrzymali dwie czerwone kartki, co
znacznie os³abi³o zespó³ Paw³a Szczurt-
ka. Trzydzie�ci sekund przed koñco-
wym gwizdkiem zawodnik z Wielunia
Micha³ Kozica zdoby³ bramkê, która po-
zwoli³a jego kolegom z dru¿yny cieszyæ
siê remisem. W barwach Victorii wy-
stêpowali: Szymon Jabrzyk, Marek Jê-

dryka- bramkarze, Adrian Sadura, Adam
B¹k, Mateusz Mijas, Przemys³aw Mil-
czarek, Damian Tuchowski, Jakub Bie-

niek, Patryk Kot, Szy-
mon Wolny, Mateusz
Kaczmarek, Adrian
Plich, Mateusz Miklew-
ski, Mateusz Wiktoro-
wicz.

W niedzielne przed-
po³udnie mecz na bo-
isku hali balonowej
Gimnazjum nr 7 roze-
grali m³odzicy Victorii I
rocznik 1991. Przeciw-
nikami podopiecznych
Dariusza Sygitowicza
byli pi³karze rêczni
ChKS-u II £ód�. Po
emocjonuj¹cym spotka-

niu, które na trybuny przyci¹gnê³o spor¹
grupê kibiców tomaszowianie odnie�li
zdecydowane zwyciêstwo 41 : 11.

Marcin Piwowarski, który jest trene-
rem m³odzików Victorii II rocznik 1992
wyjecha³ z zespo³em na mecz do Wie-
lunia. Niestety gospodarze z MKS MOS
nie byli dla zawodników Victorii zbyt
go�cinni i wygrali pojedynek  22 : 18.

Wszystkie zespo³y Victorii przygo-
towa³y siê do sezonu na obozach szko-
leniowych. Trzy dru¿yny m³odzików
przebywa³y na zgrupowaniach w Szcze-
cinie, a juniorzy m³odsi rozgrywali spo-
tkania sparingowe na swoim obiekcie
szkoleniowym w Tomaszowie. Jaki re-
zultat przynios¹ wakacyjne szkolenia i
przygotowania? Oby tomaszowianie
dotarli co najmniej do æwieræfina³ów
Mistrzostw Polski.

Kajakarze MUKS Wiking M³odzie-
¿owego Domu Kultury udanie zakoñ-
czyli sezon. Podczas Miêdzynarodo-
wych Regat Kajakowych o Puchar Pol-
ski Po³udniowej w Tychach wywalczy-
li cztery medale. Z³oty zdobyli junio-
rzy w K-2 na dystansie 500m Bart³o-
miej Lis i Maciek Nagórka. Srebrne
kr¹¿ki wywalczy³y m³odziczki w K � 2

500m Mariola Miga³a i Aleksandra
Piechna. Bart³omiej Lis zdoby³ jeszcze
dwa srebrne medale indywidualnie na
dystansach 500 i 2000 metrów.

Poza medalowymi pozycjami nasi
zawodnicy zajmowali szereg miejsc w
fina³owych biegach w mocno obsadzo-
nych regatach. Obok klubów z krajo-
wej czo³ówki w regatach brali udzia³
zawodnicy ze S³owacji oraz Czech. W
punktacji dru¿ynowej MUKS �Wiking�
MDK zaj¹³ pi¹te miejsce, zwyciê¿yli
gospodarze z MOSM Tychy.

Dobry wstêp tomaszowskich kajaka-
rzy jest kontynuacj¹ ca³orocznej pracy,
jak¹ wykonuj¹ na treningach, co ma
odzwierciedlenie w wynikach. W sezo-
nie 2005 nasi kajakarze zdobyli dwa-
dzie�cia medali Miêdzywojewódzkich
Mistrzostw M³odzików i Juniorów. Re-
kordzist¹ jest  Przemys³aw Lis zdobyw-
ca czterech medali ale kr¹¿ki ró¿nego
koloru zdobywali równie¿ Rafa³ Gra-
bowski, Adam Psieczyñski, Mateusz
Ostrowskiego, Robert Wis³a, Mariola
Miga³a, Aleksandra Piechna. Oprócz
sukcesów na arenie makroregionu nasi
zawodnicy plasowali siê w pierwszej

dziesi¹tce D³ugodystansowych Mi-
strzostw Polski, Marlena Miga³a i Kry-
styna Chrz¹szcz zajê³y w K 2 ósme
miejsce a Rafa³ Grabowski w K 1 dzie-
si¹t¹ pozycje.

Nasze zespo³y w Kajak Polo ju¿ od
lat nale¿¹ do krajowej czo³ówki. Kobie-
ca dru¿yna podczas Mistrzostw Polski
Seniorów zajê³a pi¹te miejsce a kajaka-

rze zakoñczyli zawo-
dy na dziesi¹tej pozy-
cji. Dru¿yny m³odzi-
ków w tym sezonie
zdoby³y �Puchar Ma-
zowsza� pokonuj¹c
silne warszawskie ze-
spo³y, wygra³y  rów-
nie¿ turnieje �Po¿e-
gnanie Lata� Warsza-
wa, Festiwal Sportów
Wodnych Skierniewi-
ce. Ju¿ teraz nasze ze-
spo³y przygotowuj¹
siê na krytych base-
nach w Warce i Kudo-

wie Zdrój, które zaliczane s¹ Pucharu
Polski.

Sukcesem pracy trenerskiej jest rów-
nie¿ udzia³ Jakuba Cymermana   i zdo-
bycie br¹zowego medalu Mistrzostw
Europy U � 21 w Kajak Polo. Jakub od
roku jest studentem Katowickiej AWF
i kapitanem reprezentacji narodowej,
trenuje w klubie UKS �Set� Kaniów.
Jednak jego lata spêdzone w tomaszow-
skim klubie i zbieranie kajakowych szli-
fów zaowocowa³o rewelacyjn¹ for-
m¹.Na treningi oprócz m³odzie¿y
uczêszczaj¹ równie¿ osoby doros³e któ-
re tworz¹ reprezentacje weteranów.
Czes³aw Pietrzyk  podczas I Mistrzostw
Europy Masters zdoby³   dwa z³ote i dwa
srebrne medale. Z takim samym dorob-
kiem medalowym wróci³ pan Czes³aw
z VIII Mistrzostw Polski Masters.

Trenerami w sekcji w sezonie 2005
byli: Kazimierz Ga³czyñski, Leszek D¹-
browski, Sebastian Nowak.

Wszystkich chêtnych do uprawiania
kajakarstwa serdecznie zapraszamy na
przystañ MDK przy ulicy PCK 10 od
poniedzia³ku do pi¹tku w godz. 16 � 18
oraz w soboty 11 � 13.

Tomaszowscy nauczyciele wycho-
wania fizycznego nie tylko ucz¹ ale
równie¿ sami startuj¹ w zawodach. Tym
razem, jak poinformowa³ nasz¹ gazetê
niezast¹piony w takich sytuacjach kie-
rownik dru¿yny Antoni Smolarek, to-
maszowianie z powodzeniem uczestni-
czyli w rywalizacji p³ywaków. By³y to
Mistrzostwa Polski pracowników
o�wiaty, które odby³y siê na dwudzie-
stopiêciometrowym basenie w Piotrko-
wie Trybunalskim. A¿ dwukrotnie na
podium stawa³ Grzegorz Andryszek �
pasjonat nie tylko p³ywania, ale i wind-
surfingu, a pi³ki no¿nej w szczególno-
�ci. Pan Grzegorz wywalczy³ srebrny
medal w kategorii powy¿ej 46 lat p³y-
n¹c stylem dowolnym oraz br¹zowy
kr¹¿ek w stylu motylkowym. Micha³
Pietrzyk, który jest koleg¹ Grzegorza
Andryszka z samochodówki wywalczy³
trzecie miejsce w�ród zawodników trzy-

dziestopiêcioletnich. Tym razem po-
ni¿ej oczekiwañ kierownika ekipy
pop³yn¹³ Marek Grabolus, którego
czwarte miejsce nie satysfakcjonu-
je. Niestety nie startowa³ Antoni
Smolarek, ale wystêp i sukces toma-
szowskich nauczycieli ma 100-lecie
Zwi¹zku Nauczycielstwa Polskiego
to równie¿ sukces kierownika dru-
¿yny.

Uczniowie I Liceum Ogólno-
kszta³c¹cego- szko³y ze sportowy-
mi tradycjami- odnosz¹ kolejne war-
to�ciowe osi¹gniêcia. W fina³ach
Mistrzostw Województwa ³ódzkie-
go w Lidze Lekkoatletycznej repre-
zentacja ch³opców wywalczy³a trzecie,
a dziewcz¹t szóste miejsce. Indywidu-
alnie najlepiej spisali siê ci zawodnicy,
którzy na co dzieñ trenuj¹ lekk¹ atlety-
kê w klubach. Agata Tomczyk zwyciê-
¿y³a w biegu na 400 metrów, Kamil

Goleñ by³ trzeci w biegu na 1500 me-
trów, a Tomasz Dula zakoñczy³ ry-
walizacjê w skoku w dal na trzecim
miejscu. Opiekunami reprezentacji I
LO byli Antoni Smolarek i Marek
Grabolus.

1500 zawodników wystartowa³o w
Biegu Trybunalskim. Do Piotrkowa przy-
jechali równie¿ biegacze z Tomaszowa.
W biegu tym na dystansie 10400 metrów
zwyciê¿y³ Rafa³ Snochowski (Wawel
Kraków), wyprzedzaj¹c dwóch Bia³oru-
sinów: Rus³ana Sadowskiego i Denisa
Gila. III miejsce w kategorii 30-39 lat
zaj¹³ tomaszowianin Andrzej Szymañski.
W�ród kobiet najszybsza by³a Ukrainka
Olga Kotowska.

Bieg g³ówny ukoñczy³ m.in. wicepre-
zydent Tomaszowa Jan ¯erek.
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(pisownia oryginalna)

super pomysl i plan. Podziwiam
«wladze» miasta,ze wreszcie wpa-
dly na jakis pomysl,by cos zorga-
nizowac. Jeszcze teraz kocnert ich
troje zorganizujcie:))

kee:) (2005-09-29 06:13:08)
Najlepszy koncert na jakim by-

³em,naprawde swietny Brawo!!!
wiecej takich koncertów w Toma-
szowie gratuluje pomys³odawc¹
szkoda ze na dniach tomaszowa ich
nie by³o jeszcze raz �wietny kon-
cert a szczegulnie
D¯EM!!!DZIENKI

rav (2005-10-01 16:50:55)
�wietnie Oby tak dalej, Gdyby

wiêcej takich Imprez By³o to by na-
prawde by³o Znakomicie. I Prosi-
my o wiecej. Pozdrowienia I po-
dziekowania dla Organizatorów

Lebi (2005-10-01 17:48:07)
SUPER BY£ TEN KONCERT

!!!! PROSZÊ O WIÊCEJ TAKICH
RZECZY !!!! D¯EM ! :D :) :*
*An!aK* (2005-10-01 18:20:13)

AZ jestem w szoku ze TM cos
takiego zorganizowal.. Gratulacje
oby wiecej takich koncertow :) Pati
(2005-10-01 18:26:00)

koncert super oby wiecej takich
imprez :D na poczatku jak lecia³
film to by³o zimno ale jak zaczeli
grac to odrazu sie wszyscy rozgrzali
szczególne ludzie co byli na samym
poczatku i skakali hehe

!!!!!!!!!! (2005-10-01 19:03:08)
�le wam? To by³o nie przycho-

dziæ. Ja uwa¿am ¿e BY³o Super.
Wa¿ne jest to ¿eby wiêcej by³o Ta-
kich Imprez. I najlepiej ¿eby juz
nied³ugo by³ jaki� kolejny koncert.

Tomaszowianin (2005-10-01
21:24:29)

D¿em.Raz na piêæ lat w naszym
mie�cie.Warto by³o czekaæ.Dziêki
za wspania³e pozegnanie moich naj-
d³u¿szych wakacji.Jeste�cie najlepsi
i tego nic nie zmieni.

c00kie monster (2005-10-01
22:22:57)

koncert cacy, film cacy ;) nie
wiem czemu w kinomaniaku (na
tv4) powiedzieli ze czasem dialogi
s¹ sztuczne... ja w ca³ym filmie nie
widzia³em nic sztucznego... gdyby
jeszcze tylko nie by³o tak zimno :/

Obi (2005-10-01 23:38:40)
dajcie D¿em na dni Tomaszowa

za rok wszyscy bed¹ siê bawiæ sta-
rzy i m³odzi a tak wogóle to kon-
cert by³ ssuuppeerr!!!

Daro (2005-10-02 13:54:14)
koncert naprawde rewelecyj-

ny,tak¿e nie narzekajcie ze bylo
zimno!1no chyba ze wolelibyscie
kisic sie w jakiejs sali...dziêki
wszystkim kto przyczynil sie ze ten
koncert by³ taki fajny...Wiadomo
�W ¿yciu piêkne s¹ tylko chwile...�
niestety albo na szczê�cie...

monka (2005-10-03 10:19:16)
koncert byl superrr jak i zarazem

film i tam sie bardzo podobalo i nie
bylo mi ziomno (lubie tylko kilka
piosenke tego zespolu )ale i tak bar-
dzo sie fajnie bawilam dziekuje
wszystkim za dobra zabawe , wie-
cje takich imprez w TM i bedzie
rewelacja

kathrin (2005-10-03 22:01:00)

Wspania³y koncert da³a bluesowo-
rockowa grupa �D¿em� na zakoñcze-
nie lata w Tomaszowie. W pi¹tek 30
wrze�nia na B³oniach odby³a siê im-
preza pod nazw¹ ��wiate³ko dla Ry�-
ka�. Zanim na scenê weszli muzycy
�D¿emu� licznie zgromadzona pu-

bliczno�æ obejrza³a film fabularny o
¿yciu Ryszarda Riedla pt. �Skazany
na bluesa�.

Potem królowa³ ju¿ tylko �D¿em� z
obecnym wokalist¹ Maciejem Balce-
rem, który jak pokaza³ koncert, wspa-
niale zast¹pi³ Riedla. Us³yszeli�my ta-

kie przeboje jak: �Whisky�, �Pozna³em
go po czarnym kapeluszu�, �Skazany na
bluesa�, �Paw� i wiele innych.

- Dziêkujê  organizatorom tej bardzo
udanej imprezy. Szczególnie p. Grzego-
rzowi Przedborze z Miejskiego O�rod-
ka Kultury, który by³ autorem i pomy-

s³odawc¹  tego przedsiêwziêcia � mówi³
podczas koncertu prezydent Miros³aw
Kukliñski.

Organizatorzy ��wiate³ka dla Ry�-
ka�: Wydzia³ Promocji, Kultury i Spor-
tu Urzêdu Miasta oraz Miejski O�rodek
Kultury.


